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Vážení spoluobčané,

v prvním čtvrtletí 2018 probíhá 
intenzivní legislativní činnost 
nezbytně nutná pro realizaci inves-
tičních záměrů obce v tomto roce. 
Uskutečnila se výběrová řízení na 
akce: Lužice – místní komunikace 
Kratiny, Česká – III. etapa, Lužice 
ul. Česká – výměna kanalizace, 
Lužice ul. Dvorní – dešťová kana-
lizace, Lužice – udržovací práce 
na shromažďovací ploše a Novo-
stavba chodníku ulice Dlážděná 
Lužice. Po projednání výsledků 
výběrových řízení a smluv o dílo 
v zastupitelstvu obce budou zahá-
jeny stavební práce na realizaci 
jednotlivých akcí. Finančně nejná-
kladnější a organizačně nejnároč-
nější bude akce Lužice – místní 
komunikace Kratiny, Česká 
– III. etapa. Současně s vlastní 
rekonstrukcí vozovky budou Vo-
dovody a kanalizace Hodonín, a. 
s., provádět opravu výtlačného 

řadu „P4“ (vodovod Podluží DN 
400) a výměnu části vodovodního 
řadu v ul. Česká. Společnost E.ON, 
a. s. bude provádět v daném pro-
storu přeložku vzdušného vedení 
NN s uložením kabelu do země 
a přeložku vzdušného vedení 
VN rovněž s uložením kabelu do 
země, a to včetně výstavby nové 
trafostanice. Obec Lužice provede 
rekonstrukci části kanalizačního 
řadu včetně kanalizačních odboček 
k RD v ulici Česká. S ohledem na 
skutečnosti, že předmětné práce 
budou probíhat na poddolovaném 
území, budou realizována opatření 
k eliminaci negativních následků 
hornické činnosti v souladu se zá-
věry znaleckého posudku báňského 
znalce, který byl vypracován na 
základě výsledků geofyzikálního 
měření firmy Kolejconsult a servis, 
spol. s r. o. S ohledem na zdravotní 
stav a zajištění bezpečnosti občanů, 

Potrubí pro opravu vodovodu Podluží, foto: Petra Lorencová 
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Slovo starosty / Aktuálně z radnice

Veřejné osvětlení v ul. Kratiny, foto: Petra Lorencová 

Vykácení jerlínů v areálu T. J. Sokol, foto: Jaroslav Kreml 

dopravy a majetku, schválila RO 
vykácení 8 ks jerlínů v areálu T. 
J. Sokol. Náhradní výsadba 20 ks 
jerlínů se uskuteční při příležitosti 
Dne Země 21. dubna 2018. Práce 
musí být časově koordinovány tak, 
aby bylo možné navézt a odvézt zá-
bavní atrakce v souvislosti s koná-
ním lužických hodů. Po sestavení 

časového harmonogramu budou 
občané dotčených nemovitostí 
podrobně informováni o průběhu 
rekonstrukce. 

V únoru bylo uvedeno do pro-
vozu dalších 10 světelných bodů 
v rámci dokončení instalace ve-
řejného osvětlení v ul. Kratiny. 
V březnu bylo provedeno pro-

pojení sítě optického kabelu od 
mateřské školy ulicemi Dlážděná, 
Na Pískách, Dobrovolského a Bo-
janovická. Oživení sítě proběhne 
ve druhém čtvrtletí. Ve druhém 
čtvrtletí budou zahájeny práce na 
realizaci projektu „Snížení ener-
getické náročnosti veřejného-
osvětlení v obci Lužice“, instalací 
VO v ulici Ploštiny a U Vrchnice, 
instalovány budou kolumbária 
na novém hřbitově a zahájí se 
rekonstrukce hřbitovní zdi v ulici 
Dlážděná. 

V únoru proběhlo druhé kolo 
výběrového řízení na provozova-
tele restaurace Lužák. Noví pro-
vozovatelé společně se společností 
Lutes s. r. o. provádí dílčí stavební 
úpravy a opravy pro instalaci no-
vého technologického vybavení. 
Provoz bude zahájen 30. 3. 2018. 

Ing. Jaroslav Kreml,  
starosta 
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Aktuálně z radnice
ZE ZÁPISŮ RADY OBCE
• RO projednala Smlouvu o po-

skytnutí dotace z rozpočtu obce 
Lužice Oblastní charitě Hodonín 
ve výši 24.910 Kč jako příspěvek 
na pečovatelské služby poskyto-
vané lužickým občanům v roce 
2017.

• RO schválila rozpočet na rok 
2018 Základní školy a Mateřské 
školy Jaroslava Dobrovolského, 
Lužice.

• RO schválila peněžitý dar ve výši 
4 000 Kč na vydávání národopis-
ného a vlastivědného dvouměsíč-
níku Malovaný kraj.  

• RO schválila peněžitý dar Hnutí 
Brontosaurus - Regionálnímu 
centru Podluží, Mikulčice 26, 
IČ: 72033436, ve výši 5.000 Kč 
na činnost centra.

• RO schválila Smlouvu o spon-
zorském daru mezi obdarova-
nou Obcí Lužice a dárcem DD 
PNEU s. r. o., Moravská Nová 
Ves, k peněžitému daru ve výši 
8.000 Kč na vydávání Lužického 
zpravodaje v roce 2018. 

• RO schválila Smlouvu o dílo 
mezi objednavatelem Obcí Luži-
ce a zhotovitelem METAL-STYL 
s. r. o., U Elektrárny 4E, Hodonín, 
k dílu „Kolumbární schránky 
pro hřbitov v Lužicích“ za cenu 
289.680 Kč plus příslušné DPH.

• RO vzala na vědomí podnět 
xxxxx k umístění nádob na sepa-
rovaný odpad na hřbitov a dopo-
ručila jejich umístění u stávají-
cího kontejneru po rekonstrukci 
pravé hřbitovní zdi.

• RO vzala na vědomí podnět 
xxxxx o neukázněném chování 
některých majitelů psů, kteří 
je uvazují na zábradlí u šikmé 
plochy při vstupu do obchodu Lu-
žičan, čímž znemožňují starším 
lidem využití tohoto přístupu do 
prodejny. 

• RO projednala za přítomnosti 
zástupců Lužických mužáků, 
z. s. a Slováckého krúžku, z. s. 
organizační zajištění jednotlivých 
folklorních akcí dle Plánu akcí na 
rok 2018 - krojový ples, fašaňk, 
hody, prkačcup a vinobraní.  
Schválila Plán folklorních akcí na 
rok 2018 a spolupráci se spolky 
Lužických mužáků a Slováckého 
krúžku.

• RO schválila Mandátní smlouvu 
č. 197/2018 mezi Obcí Lužice 
a Modrým projektem, s. r. o., 
Slovácká 3223/83, 690 02 Břec-
lav, pro akci Lužice, Sokolovna 
– rekonstrukce podlahy.

• RO schválila Smlouvu o dílo č. 
196/18 mezi Obcí Lužice a Mod-
rým projektem, s. r. o., Slovácká 
3223/83, 690 02 Břeclav, pro 
akci Lužice – místní komunikace 
Česká. 

• RO schválila Mandátní smlouvu 
č. 198/18 mezi mandantem Obcí 
Lužice a mandatářem Modrým 
Projektem, s. r. o., Slovácká 
3223/83, 690 02  Břeclav, IČ: 
04223721, na akci Lužice – street 
workout hřiště u MŠ.

• RO schválila vybudování deseti 
nových míst pro urny a zpevněné 

plochy pro instalaci dvou kusů 
kolumbária na hřbitově v Luži-
cích. 

• RO schválila složení přestupko-
vé komise od 1. 2. 2018: 
Mgr. Luděk Machů, předseda,  
Lucie Jurasová, členka,  
Lucie Skutecká, členka,  
Mgr. Ing. František Červinek, 
člen.

• RO schválila Smlouvu o spon-
zorském daru mezi obdarovanou 
Obcí Lužice a dárcem společností 
Haibike Morava, Moravská Nová 
Ves, k peněžitému daru ve výši 
4.000 Kč na vydávání Lužického 
zpravodaje v roce 2018.    

• RO schválila podání žádosti 
o dotace na restaurování sousoší 
Piety s křížem na pozemku parc. 
č. 3131, k. ú. Lužice u Hodonína.

• RO vzala na vědomí informace 
starosty o průběhu lyžařského 
výcviku ZŠ, který navštívil dne 
17. 1. 2018, o průběhu pra-
cí na revitalizaci biokoridoru 
LBK-6 a o opravě rekreační 
plošiny vodní nádrže Cihelna.

• RO schválila vyhlášení konkurz-
ního řízení na obsazení funkce 
ředitele/ředitelky Základní školy 
a Mateřské školy Jaroslava Dob-
rovolského, Lužice.

• RO schválila v souladu se zněním 
§ 166 zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, střed-
ním, vyšším odborném a jiném 
vzdělávání, ve znění pozdějších 
předpisů, odvolání Mgr. Miro-
slava Hunči z funkce ředitele 
Základní školy a Mateřské školy 



4

Aktuálně z radnice

SCHVÁLENÉ DOTACE SPOLKŮM Z ROZPOČTU OBCE LUŽICE 
NA ROK 2018

Jaroslava Dobrovolského, Lužice 
ke 31. 7. 2018. 

• RO udělila souhlas s uzavřením 
podnájemní smlouvy mezi spo-
lečností Lutes s. r. o. – nájemcem 
a firmou T& C se sídlem Hodo-
nínská 315, 696 03 Dubňany, 
IČ 068 37 964 - podnájemcem 
k domu č. p. 516 - Lužice, restau-
race Lužák.

• RO schválila restaurování sousoší 
Piety s křížem.

• RO schválila finanční příspěvek 
Spolku zdravotně postižených 
občanů - Spolkový výbor, Pa-
lackého 14, Hodonín, ve výši 
5.000 Kč.

• RO schválila finanční příspěvek 
Spolku vojenské historie Valtice, 

z. s., Dědinova 327, 691 43 Hlo-
hovec, ve výši 5.000 Kč.

• RO vzala na vědomí stížnost 
xxxxx na parkování vozidel na 
ul. Velkomoravská a pověřila 
tajemníka sepsáním a zasláním 
odpovědi stěžovateli.    

• RO schválila pro opravu mola 
vodní nádrže Cihelna rozsah 
víceprací, které nebyly součástí 
zadávací dokumentace a jejichž 
realizace byla nezbytná pro do-
končení díla. Jedná se o demontáž 
původních panelů 3 x 2 m a zpět-
né osazení panelů 2 x 1 m. Dále 
provedení vyztužení ocelové 
konstrukce a osazení betonových 
obrubníků podél mola.

• RO schválila Dodatek č. 1 ke 
Smlouvě o poskytování odbor-

ných knihovnických služeb mezi 
příjemcem Obcí Lužice a po-
skytovatelem Městem Hodonín, 
Masarykovo náměstí 1, Hodonín, 
k zajištění nákupu, zpracování 
a distribuci knihovních fondů ve 
výši 20.000 Kč. 

• RO schválila poskytnutí finanč-
ního daru ve výši 5.000 Kč na 
výmalbu Domova pro seniory 
Bažantnice nadačním fondem 
Víly pro děti.

• RO schválila Smlouvu o poskyt-
nutí dotace z rozpočtu obce Lu-
žice ve výši 10.000 Kč na činnost 
Na kole dětem – nadační fond 
Josefa Zimovčáka, Milohošť, Na 
Hráci 244, Veselí nad Moravou, 
IČ: 29235715. 

J. Ambrožová

 a) Klub česko - francouzského partnerství Lužice, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 20.000 Kč
 b) Klub seniorů Lužice, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 50.000 Kč
 c) Muzejní spolek Lužice, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 50.000 Kč
 d) Římskokatolická farnost Lužice . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 45.000 Kč
 e) ČSCH ZO, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 40.000 Kč
 f) All stars fitness tým Lužice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30.000 Kč
 g) ZO ČZS Lužice, z. s.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 50.000 Kč
 h) Lužičtí mužáci, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30.000 Kč
 i) Český svaz včelařů, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 22.000 Kč
 j) Myslivecký spolek Mikulčice – Velká Morava, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 15.000 Kč
 k) T. J. Sokol Lužice, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 100.000 Kč
 l) TJ Baník Lužice, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 686.700 Kč
 m) Hnutí Brontosaurus BRĎO Vlkani, z. s.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 68.000 Kč
 n) Slovácký krúžek, z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 95.000 Kč
 o) Junák - český skaut, středisko Mikulčice , z. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 65.000 Kč

Celková částka činí 1.366.700 Kč.
Dotace jsou poskytovány obcí na podporu činnosti spolků, na provoz apod. Jsou přidělovány na základě žádostí 
spolků, ve kterých je uveden účel, na nějž budou dotace jednotlivými spolky využity. Projdou kontrolou finanč-
ního výboru ZO. Dotace do 50 000 Kč jsou schvalovány radou obce, dotace nad 50 000 Kč jsou schvalovány 
zastupitelstvem obce.  

J. Ambrožová
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DOTACE

Hezké Velikonoce přeje 
všem občanům redakční rada 
a pracovníci obecního úřadu.

Koncem loňského roku jsme získali finanční prostředky z operačního programu Životní prostředí na projekty:
  - Lužice, ulice Dvorní – dešťová kanalizace (dotace ve výši 697 000 Kč)
  - Lužice – Udržovací práce na shromažďovací ploše (dotace ve výši 397 000 Kč)

V letošním roce byly podány žádosti o dotace:
 • z rozpočtu Jihomoravského kraje:
  - Sokolovna – výměna oken a dveří (dotace ve výši 250 000 Kč)
  - Udržování čistoty cyklistických komunikací 2018 (dotace ve výši 70 000 Kč)
  - Venkovní čítárna v areálu zahrady knihovny a školní družiny (dotace ve výši 50 000 Kč)
  - Startovací kroje - 2x ženský (dotace ve výši 35 000 Kč)

 • z rozpočtu Ministerstva pro místní rozvoj:
  - Místní komunikace Kratiny, Česká, III. etapa (dotace ve výši 1 000 000 Kč)
  - Sokolovna – rekonstrukce podlahy (dotace ve výši 721 000 Kč)
  - Lužice -  streetworkout hřiště před MŠ (dětské hřiště), (dotace ve výši 400 000 Kč)

 • z rozpočtu Ministerstva kultury:
  - Rekonstrukce sousoší Piety s křížem (dotace ve výši 172 000 Kč)

VÝSADBA PARKU PŘED ŠKOLOU
V letošním roce probíhá obnova parku v okolí pomníku 
před základní školou podle návrhu zahr. arch. Lady 
Zabloudilové. Ve spolupráci se základní školou, spol-
ky, firmou Larix s. r. o.  a společností Lutes s. r. o. zde 
postupně vysazujeme  nové keře a květiny. 

Při pietním aktu 13. dubna  
zde společně vysadíme lípu  

na počest 100. výročí vzniku ČSR.

Kontejnery na bioodpad budou  
rozmístěny po obci v posledním  
týdnu měsíce března.
STANOVIŠTĚ:
1. ul. Důlní, na prostranství v blízkosti přejezdu
2. ul. Na Pískách, za hřbitovem
3. ul. Bojanovická
4. zahrádkářská kolonie Kúty za tratí 
5. areál TJ Baník
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KNIHOVNA
CO NOVÉHO V KNIHOVNĚ

V letošním školním roce končí 
šestileté funkční období řediteli 
Základní školy a Mateřské školy 
Jaroslava Dobrovolského, Lu-
žice - Mgr. Miroslavu Hunčovi. 
Z tohoto důvodu  RO schválila 
v souladu se zněním § 166 zákona 
č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším od-
borném a jiném vzdělávání, ve 
znění pozdějších předpisů, vyhlá-
šení konkurzního řízení na obsazení 
funkce ředitele/ředitelky Základní 
školy a Mateřské školy Jaroslava 
Dobrovolského, Lužice.

Podmínky pro uchazeče byly zve-
řejněny na úřední desce a v médiích. 
Uchazeči měli možnost se přihlásit 
do 29. března 2018. Konkurzní ří-
zení proběhne v měsíci dubnu 2018. 
Konkurzní komise, sestavená radou 
obce podle ustanovení školského 
zákona, stanoví pořadí uchazečů 
podle úspěšnosti. Následně rada 
obce rozhodne, který z uchazečů 

bude funkci ředitele/ředitelky od 
1. 8. 2018 vykonávat.

Komise pro konkurzní řízení na 
obsazení funkce ředitele/ředitelky 
Základní školy a Mateřské školy 
Jaroslava Dobrovolského, Lužice 
bude pracovat ve složení:

Předseda:
1. zástupce určený zřizovatelem 

školy: Ing. Jaroslav Kreml, sta-
rosta obce Lužice

Členové komise:
2. zástupce určený zřizovatelem 

školy: Mgr. Jana Ambrožová, 
místostarostka obce Lužice

3. zástupce České školní inspekce: 
PhDr. Šárka Mikesková, školní 
inspektorka ČŠI, pracoviště Ji-
homoravský inspektorát

4. zástupce určený ředitelem krajské-
ho úřadu: Mgr. Hana Poslíková, 
referentka Oddělení vzdělávání 
Odboru školství KÚ JMK

5. odborník v oblasti státní správy 
ve školství: Mgr. Zbyněk Mašek, 
ředitel Základní školy a Mateřské 
školy Svatobořice - Mistřín

6. zástupce školské rady: Daniel 
Dorica, člen školské rady Zá-
kladní školy a Mateřské školy 
Jaroslava Dobrovolského, Lužice

7. zástupce pedagogických pracov-
níků školy: Mgr. Tatiana Hrom-
ková, pedagogický pracovník 
Základní školy a Mateřské školy 
Jaroslava Dobrovolského, Lužice

Odborníci s hlasem poradním:
1. odborník s hlasem poradním: 

PaeDr. Rostislav Smejkal
2. odborník s hlasem poradním: 

PaeDr. Zuzana Vaňková, školní 
psycholožka Základní školy 
a Mateřské školy Jaroslava Dob-
rovolského, Lužice.

Jana Ambrožová

KONKURZ NA ŘEDITELE ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY

V únoru navštívili knihovnu 
předškoláci z Lužic. Ve školce měli 
téma pohádky, a tak jsme tohle 
téma připravili i v knihovně. Děti 
plnily několik pohádkových aktivit 
a nakonec si vyrobily své vlastní 
pohádkové leporelo. 

I tento rok pořádáme každé sudé 
úterý dopoledne od 9.00 hodin 
v Místní knihovně Lužice pro nej-
menší děti tvořivé dílničky. 

Termíny na další čtvrtletí jsou: 
3. 4., 17. 4., 1. 5., 15. 5., 29. 5., 
12. 6., 26. 6. 2018

Na dílničky není registrace, tak 
může přijít kdokoli z vás. Děti tvoří 
spolu s rodiči výrobky z různých 
materiálů, a když zrovna nemají 
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Aktuálně z radnice

Předškoláci v knihovně, foto: Petra Lorencová

Tvořivé dílničky v knihovně, foto: Petra Lorencová

Promítání v knihovně, foto: Petra Lorencová 

na tvoření náladu, můžou si pohrát 
v dětském koutku☺

Těšíme se na vás. 

Na začátku roku jsme uspořádali 
také první promítání Diax pohádek 
pro děti. Děti si náhodně vybíraly 
z pohádek a vydržely u čtení a pro-
mítání dvě hodiny. Moc děkujeme 
Haničce Lackové, že přišla a dětem 
pohádky četla. Promítání si určitě 
zopakujeme, pohádek máme ještě 
hodně☺ 

Petra Lorencová 
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Sociální služby / Osobnost

Sociální služby
VÝPLATA DÁVEK STÁTNÍ SOCIÁLNÍ PODPORY

Opakující se dávky (přídavek 
na dítě, příspěvek na bydlení, ro-
dičovský příspěvek) – v souladu 
s § 57 zákona č. 117/1995 Sb., 
o státní sociální podpoře, se dávky 
vyplácejí měsíčně, a to po uplynutí 
kalendářního měsíce, za který 
náleží, nejpozději však do konce 
kalendářního měsíce následujícího 
po tomto měsíci. 

Jednorázové dávky (porodné, 
pohřebné) - v souladu s §5 7 zákona 
č. 117/1995 Sb., o státní sociální 
podpoře, se dávky vyplácejí nejpoz-
ději do konce kalendářního měsíce 
po měsíci, v němž byly přiznány. 

Výplata dávek pro osoby se 
zdravotním postižením 

Příspěvek na mobilitu – v sou-
ladu s § 19 zákona č. 329/2011 Sb., 
o poskytování dávek osobám se 
zdravotním postižením a o změně 
souvisejících zákonů, se příspěvek 
na mobilitu vyplácí do konce ka-
lendářního měsíce následujícího po 
kalendářním měsíci, za který náleží. 

Příspěvek na zvláštní pomůc-
ku - v souladu s § 19 zákona 
č. 329/2011 Sb., o poskytování 

dávek osobám se zdravotním po-
stižením a o změně souvisejících 
zákonů, se příspěvek na zvláštní 
pomůcku vyplatí do konce kalen-
dářního měsíce následujícího po 
kalendářním měsíci, ve kterém 
rozhodnutí o jeho přiznání nabylo 
právní moci. 

Výplata dávek příspěvku na 
péči 

V souladu s  §  18 zákona 
č. 108/2006 Sb., o sociálních služ-
bách, se dávky příspěvku na péči 
vyplácí měsíčně, a to v kalendářním 
měsíci, za který náleží. 

Výplata dávek pěstounské péče 
Příspěvek na úhradu potřeb 

dítěte a odměna pěstouna - v sou-
ladu s § 47t zákona 359/1999 Sb., 
o sociálně právní ochraně dětí, se 
obě dávky vyplácejí měsíčně, a to 
po uplynutí kalendářního měsíce, 
za který náležely, nejpozději však 
do konce kalendářního měsíce ná-
sledujícího po tomto měsíci. 

Příspěvek při převzetí dítěte 
a příspěvek na zakoupení moto-

rového vozidla se v souladu s § 47t 
zákona 359/1999 Sb., o sociálně 
právní ochraně dětí, vyplatí nejpoz-
ději do konce kalendářního měsíce 
následujícího po měsíci, v němž 
byla dávka přiznána. 

Výplata dávek pomoci v hmot-
né nouzi 

Příspěvek na živobytí – v sou-
ladu s § 43 zákona č. 111/2006 Sb., 
o pomoci v hmotné nouzi, se dávka 
vyplácí v kalendářním měsíci, za 
který náleží, v měsíčních lhůtách 
určených plátcem příspěvku. 

Doplatek na bydlení - v soula-
du s § 43 zákona č. 111/2006 Sb., 
o pomoci v hmotné nouzi, se dávka 
vyplácí v kalendářním měsíci, za 
který náleží, v měsíčních lhůtách 
určených plátcem doplatku. 

Dávky mimořádné okamžité 
pomoci - v souladu s § 43 zá-
kona č. 111/2006 Sb., o pomoci 
v hmotné nouzi, se dávky vyplatí 
bezodkladně. 

Zdroj: https://portal.mpsv.cz/
upcr/kp/jhm

Osobnost
MGR. STANISLAV VAVRYS

Pedagog, ředitel ZŠ v Lužicích 
v létech 1968 – 1974,  v Mikulčicích 
od roku 1990, po osamostatnění 

V letošním roce si připomínáme 110. výročí od postavení budovy základní školy. Jejími učebnami prošly 
za tu dobu desítky učitelů, kteří zde vychovali stovky dětí, zanechali stopy své práce, kus svého života.  
Jejich jména v nás vyvolávají vzpomínky na doby, kdy jsme byli sami žáky školy nebo jejich kolegové 
a spolupracovníci.

K významným osobnostem lužického školství patřil bezesporu Mgr. STANISLAV VAVRYS.

Lužic od Hodonína dlouholetý 
zastupitel a člen Rady obce Lužice, 
výborný zpěvák, milovník folkloru, 

vedoucí Slováckého krúžku, vinař, 
vzorný, pečující manžel, člen Klubu 
parkinsoniků  -  vybaví se nám podle 
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působil až do odchodu do důchodu.
Stanislav Vavrys byl společně 

se svými kamarády Čapkou, Ka-
lužíkem a Stibůrkem zakladatelem 
Slováckého krúžku. Učili mladé, 
jak zpívat slovácké písničky, tančit, 
udržovat tradice.

Po osamostatnění Lužic od Ho-
donína se Stanislav Vavrys zapojil 
do veřejného života obce a pracoval 
jako zastupitel a člen Rady obce 
Lužice. S přibývajícím stářím přišly 
zdravotní problémy, které statečně 
zvládal, a pečoval o svoji velmi 
nemocnou manželku. 

Když jsme začali psát tento člá-
nek, měli jsme v plánu poblahopřát 
mu k jeho blížícím se 85. narozeni-
nám a poděkovat mu za všechno, co 
v životě vykonal pro své žáky, pro 
obec.  Bohužel, než vyšlo toto číslo 
Lužického zpravodaje, pan Stanislav 
Vavrys zemřel a nám zbývá jen tiché 
poděkování a vzpomínka. 

 Zároveň připojujeme také vzpo-
mínku na další osobnosti lužického 
školství, které nás v průběhu po-
sledních měsíců opustily: Bohumil 
Mildner, Petr Karašinský a Jaroslav 
Hromek

Čest jejich památce.
  

M. Kadalová, M. Kopřivová  

Osobnost

toho, kdy a při jaké příležitosti jsme 
jej poznali.

Jeho kolegyně vzpomínají:
„V 60. letech se na základní škole 

v Lužicích sešel mladý kolektiv 
plný zájmu pracovat s dětmi i mimo 
školu, ale i pro veřejnost. Se Staňou, 
který byl od roku 1968 ředitelem, 
všichni učitelé rádi pracovali a do-
dnes na tuto dobu rádi vzpomínají. 
Např. Milada Maradová nacvičovala 
divadlo a věnovala se sběru léčivých 
bylin. Olga Vobrubová vedla pěvec-
ký sbor, recitační kroužek vedli pan 
učitel Zigáček a pí učitelka Zalabo-
vá. Milada Kadalová vedla cvičení 
v Sokole a nacvičovala spartakiádu. 
Miluška Kopřivová s Irenou Körö-
siovou vedly loutkářský kroužek 
„Pampelišky“. Žáci se pod vede-
ním učitelů zapojovali úspěšně do 
soutěží jazykových, rukodělných 
a tělovýchovných i do života v obci 
– oslavy osvobození, MDŽ, lam-
pionové průvody. V tomto období 
byla provedena generální oprava 
školy – elektrifikace, plynové tope-
ní, sociální zařízení, fasáda zadního 
traktu školy, nové nátěry oken. Dnes 
je pro nás těžko pochopitelné, že ře-
ditel se svým zástupcem Ladislavem 
Valouškem a kolegy dopoledne učili 

a odpoledne či večer obkládali zdi, 
bourali dveře, vyměňovali okna …“

Začátkem 70. let však přišla 
doba normalizace - prověrky před 
komisemi, povinná školení, udává-
ní, neustálé kontroly nad řízením. 
Klidná atmosféra byla přerušena 
úmrtím zástupce ředitele p. Valouška 
a v roce 1974 odvoláním Stanislava 
Vavryse z funkce ředitele školy …  
Z politických důvodů byl přeložen 
do Prušánek a v roce 1979 na vlastní 
žádost do Mikulčic. Po sametové 
revoluci byl rehabilitován a stal se 
ředitelem ZŠ v Mikulčicích, kde 

Poslední školní rok ve funkci ředitele, foto: archiv OÚ Lužice

Pan Vavrys, člen RO, při vítání občánků 
Pan Vavrys, vinař, foto: rodiny pana Vavryse



10

My všichni školou povinní

My všichni školou povinní
STŘÍPKY Z PRIMA ŠKOLY
• V listopadu se odehrál turnaj ve 

hře Člověče, nezlob se. Umístění 
v jednotlivých kategoriích je ná-
sledující: 

 Kategorie 1. – 2. tř.: 
1. místo Matěj Machálek (2. tř.),  
2. místo Lukáš Vereš (1. tř.),  
3. místo Daniel Claessen (2. tř.)

 Kategorie 3. - 5. tř.:  
1. místo Sebastian Claessen (4. tř.), 
2. místo Tereza Jurdičová (5. tř.),  
3. místo Lucie Benadová (5. tř.)

 Kategorie 6. - 9. tř.: 
1. místo Silvie Bohunská (7. tř.),  
2. místo Pavla Gožďálová (6. tř.),  
3. místo Julie Skočíková (7. tř.)

• Turnaj v Piškvorkách dopadl 
následovně:  
1. místo Silvie Bohunská (7. tř.), 
2. místo Jan Kmenta (4. tř.),  
3. místo Sebastian Claessen (4. tř.)

• Předvánoční dny jsme věnovali 
tvoření, sportování a zábavě. 
S vánočními dílnami nám při-
šly pomoci ochotné maminky 
(p. Mífková, Dubšíková, Cho-
vančíková, Maršálková) a dámy 
ze Starého kvartýru (p. Pokorná, 
Konvičná, Hájková a Pilařová). 
Všem děkujeme.  

• Netradiční disciplíny absolvovali 
žáci ve sportovní hale při olympi-
ádě. Ve fitness centru je Zdenka 
Veselá a Markéta Švarcerová 
zapojily do kruhového tréninku. 
Děkujeme za spolupráci. 

• Na vánočním karnevalu jsme 
soutěžili a tančili pod vedením 
našich deváťáků.

• Chlapci z druhého stupně repre-
zentovali naši školu na turnaji ve 
florbale v Lanžhotě. Umístili se 
na třetím místě.

• Žáci naší školy pomáhali při Tří-
králové sbírce v obci.

• V okresním kole soutěže v ang-
lickém jazyce naši školu repre-
zentovaly dvě žákyně ve dvou 
kategoriích. Adriana Jelínko-
vá ze 7. tř. se umístila na pátém 
místě a Sabina Kristová z 8. tř. 
na třináctém místě.

• Alžběta Hubačková z 5. tř. se zú-
častnila okresního kola matema-
tické olympiády. Umístila se na 
třetím místě. Blahopřejeme!

• Tři žáci naší školy reprezentovali 
školu ve finálovém kole dějepisné 
olympiády na téma Velká Mora-
va, která se konala na Slovanském 
hradišti v Mikulčicích. Připravo-
vali se pod vedením paní učitel-
ky Tatiany Hromkové. V první 
kategorii se Alžběta Hubačková 
z 5. tř. umístila na 2. místě, Jan 
Kmenta ze 4. tř. na 5. místě. 
V této kategorii byla naše škola 
oceněna jako nejúspěšnější tým. 
Ve druhé kategorii získala Kris-

Alžběta Hubačková, žákyně 5. tř., 
se v okresním kole matematické 
olympiády se umístila na 3. místě, 
v dějepisné olympiádě na 2. místě. 
Foto: ZŠ Lužice

Plavecká výuka, foto: ZŠ Lužice
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LYŽAŘSKÝ KURZ 2018

My všichni školou povinní

Školička bruslení, foto: ZŠ Lužice

Ples ZŠ, foto: ZŠ Lužice

týna Kmentová z 8. tř. jedenácté 
místo.

• V měsících lednu až březnu jez-
dili žáci 2. a 3. tř. na plaveckou 
výuku do Hodonína.

• V lednu se žáci 7., 8. a 9. tř. 
zúčastnili lyžařského kurzu. Za 
úspěšné zvládnutí patří poděko-
vání všem vedoucím a zdravot-
nici, kteří o ně po celou dobu pe-
čovali (p. uč. Danuše Vojkovská, 
Kristýna Vagundová – Drgáčová, 
manželé Kotlaříkovi a Komendo-
vi, Renata Skočíková).

• Před konáním zimní olympiády 
jsme pozvali do školy lektora, 
rodilého mluvčího, který vedl ho-
dinu angličtiny pro žáky 4. – 9. tř. 
na téma „winter“. Nezapomněl na 
prezentaci zimních olympijských 
her.

• V únoru jsme uspořádali ples 
školy, na kterém tančili žáci 8. a 9. 
tř. pod vedením p. uč. Jitky Kr-
hovské. Děkujeme paní učitelce 
a především rodičům za přípravu 
děvčat a chlapců na toto před-
tančení. Poděkování patří všem 
rodičům a zaměstnancům školy, 
kteří pomáhali při přípravě plesu, 
a všem sponzorům, kteří přispěli 
do tomboly.

Mgr. Jana Líčeníková

Na lyžák jsem se těšila. Než 
jsme s mamkou odjely, Olinka nám 
ukázala video z hor z 8. třídy. To 
video se mi líbilo. Taková hezká 
vzpomínka.

V neděli jsme odjížděli nervózní, 
jaké to tam bude, co budeme dělat, 
jak si to tam užijeme…

Zprvu se mi nelíbilo, že s námi 
jedou deváťáci, ale zjistila jsem, 
že bez nich by tam nebyla taková 
zábava.

Lyžovat jsem ze začátku moc 
neuměla (proto jsem občas spadla, 
např. první den, kdy jsem neuměla 
brzdit), ale díky Kristýně jsem si 
to znovu oživila. Na Karešovi to 
bylo dobré, víc mě to bavilo na 
Přemyslově, kde byla čtyřsedačko-
vá lanovka.

Po večerech jsme měli vždy něja-
ký program. Nejlepší byl asi posled-
ní večer, kdy jsme měli diskotéku.

Na lyžák bych se nejraději vrátila. 

S tou stejnou partou, znovu všechno 
prožít. Ovšem co vím, že mi určitě 
nebude chybět, jsou...schody.

Julie Skočíková, 7. třída

Letošním rokem jely tři třídy 
do Kout nad Desnou. Jeli jsme na 
lyžařský kurz. Moje pocity byly 
zvláštní. Na jednu stranu jsem se 
těšila, ale na druhou se bála. Bála 
toho, jak to tam bude vypadat, jak 
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My všichni školou povinní

se budeme všichni kamarádit. Cesta 
na hotel byla dobrá, a to i příjezd na 
hotel. Nevěděla jsem, že půjdeme 
lyžovat hned v den příjezdu. Obléct 
se a jít. To jsme museli udělat. Jedna 

sjezdovka byla kousek, tak si říkám, 
že to zvládnu, to jsem ale nevěděla, 
že s sebou potáhneme lyže a lyžáky. 
Už s nimi to nebyla legrace a ještě 
sejít několik schodů. To nikdo neče-
kal. Když jsme došli na sjezdovku, 
tak moje tělo snad ani nedýchalo. 
Nejvíc mě bolela ramena. Jenže 
s tím se muselo počítat. První dojmy 
na lyžích byly dobré. Já už jsem na 
tom uměla, takže jsem se zas tak 
nebála. I když jsem skončila ve dru-
hém družstvu, tak mi to nevadilo. 
Nových zkušeností není nikdy dost. 
Za pár dnů už jsme pokračovali na 
větší sedačkovou sjezdovku.  Na ní 
jsem jela naposledy, když jsem byla 
malá, ale nebylo to zas tak strašné. 
Sjezdovka tvořila dlouhou jízdu, ale 
většinou jsem spadla a tím jsem si 
dělala přestávky. 

Týden uběhl jako voda a my 
měli rozlučkovou diskotéku. Byl 
to celkem hodně emotivní, skvělý 
a nezapomenutelný večer. Tam 
jsme se asi sjednotili, co nejvíc to 
šlo, a taky si uvědomili, co pro sebe 
znamenáme.

Lyžařský kurz 2018, foto: ZŠ Lužice

Tyto dny se mi strašně líbily. Uži-
la jsem si to a myslím, že se chceme 
všichni vrátit zpátky.

Karolína Pecková, 7. třída

Dne 14. 1. až 20. 1. jsme byli na 
lyžařském kurzu s devátou, osmou 
a sedmou třídou. Před odjezdem 
jsem tam vůbec nechtěla, protože 
jsem nevěděla, jak to tam bude 
vypadat a celkově jak to bude 
probíhat. S osmou a devátou třídou 
jsme se před odjezdem moc ne-
bavili, ale první den to bylo jinak 
a všichni jsme se začali bavit až 
do konce lyžařského kurzu a i teď.  
Nejlepší na lyžařském kurzu byl asi 
poslední den, a to pátek, kdy jsme 
měli dopoledne závody a odpoledne 
karneval a večer diskotéku, která 
byla prodloužena až do jedenácti. 
Na lyžařský kurz bych se ráda vrá-
tila a byl to asi jeden z nejlepších 
týdnů v mém životě.

Silvie Bohunská, 7. třída

    
základní školy v Lužicích 

 

         pro děti narozené od 1. 9. 2011 do 31. 8. 2012 
 

                                      se koná   
 

 
                                          v budově ZŠ 

 

od 14:00 hodin do 18:00 hodin 

 

         
 
Rodiče s sebou přinesou:  občanský průkaz 

   rodný list dítěte 
                                          kartičku zdravotní pojišťovny 
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My všichni školou povinní

OKÉNKO Z MATEŘSKÉ ŠKOLIČKY

Současná doba i blízká budouc-
nost v horizontu dvou let patří pře-
devším vzdělávání pedagogických 
pracovníků, kteří jsou zapojení do 
evropských šablon a jsou povinni 
na sobě neustále pracovat a profes-
ně růst. A myslím si, že vzhledem 
k nadcházejícímu Dni učitelů vůbec 
nebude od věci, když se o vzdělá-
vání nás školou povinných zmíním.                                                                                                 
Účastníme se různých seminářů 
a školení zabývajících se rozvo-
jem pedagogických pracovní-
ků, zdokonalujeme se v asertiv-
ním chování, rozvíjíme si znalosti 
v oblasti čtenářské a matematické 
pregramotnosti, specifik práce 
s dvouletými dětmi. Sdílíme své 
zkušenosti s pedagogy z jiných ma-
teřských škol - především z Dolních 
Bojanovic a z Rohatce. Scházíme 
se s vedoucími učitelkami z Pru-
šánek, Milotic, Mikulčic nebo již 
zmíněných Dolních Bojanovic či 
Rohatce a předáváme si zkušenosti 
jak pozitivní, tak i ty méně, což 
ale všechno slouží k neustálému 
zlepšování naší pedagogické práce. 
To jen ve zkratce, aby se vědělo, že 
i učitelé se musí učit...

Co se týká vzdělávání našich 
nejmenších, navázali jsme nově 
spolupráci se školní psycholožkou 
a po dohodě s ní byly pro některé 
děti zpracovány plány pedagogické 
podpory, které slouží ke zkvalitnění 
práce a jsou přímo „šité na míru“ 
dětem s konkrétním výchovným, 
vzdělávacím nebo logopedickým 
problémem. 

V souvislosti s logopedickou péčí 
o děti byl nově zřízen v mateřské 

škole kroužek logopedické pre-
vence, kam je aktuálně zařazeno 
patnáct dětí.

V mateřské škole nadále pokra-
čuje projekt Školka v pohybu, kdy 
mají předškolní děti pravidelně 1x 
týdně zařazeny pohybové aktivity 
pod vedením profesionálních tre-
nérů FK Baník Hodonín.

Velmi milou akcí v mateřské ško-
le bylo varietní vystoupení pana 
Navrátila, který nejen pro děti 
připravil působivý a velmi zábavný 
program se zapojením psích kama-
rádů, které u nás vždy rádi vidíme.

Děti zhlédly rovněž několik di-
vadelních představení, navštívily 
místní knihovnu, proběhlo fotogra-
fování dětí ke Dni matek.

Několik plánovaných akcí muse-
lo být zrušeno vzhledem ke zvýšené 
nemocnosti jak dětí, tak samotných 
vystupujících. Jedna z těch velmi 
oblíbených mezi dětmi byla caniste-
rapie, kdy nás navštěvují asistenční 
pejsci z chovné stanice v Lipově, 
nebo Hoffmannovo divadélko 
z Uherského Hradiště s půvabnými 
pohádkami s kašpárky.

Všechny akce dětem nahradíme 
v nejbližších možných termínech.

Novinkou, a to jistě pro naše děti 
velmi přínosnou, bude preventivní 
screeningové vyšetření zraku dětí 
v mateřské škole, protože může 
pomoci včas odhalit vážnou oční 
vadu. Další výhodou jsou bezesporu 
dostupnost i příznivá cena tohoto 
vyšetření, které proběhne na půdě 
mateřské školy v prostředí dětem 
zcela známém. V neposlední řadě 
šetříme i čas rodičů, kteří nemusí se 

svým dítětem vyšetření absolvovat. 
Pokud se nám spolupráce s privátní 
firmou osvědčí a přetrvá zájem ro-
dičů, budeme zajišťovat vyšetření 
i v budoucnu, neboť zcela jistě 
máme zájem podílet se v maximální 
míře na dobrém zdravotním stavu 
našich nejmenších.

V měsíci březnu se konalo diva-
dlo Sluníčko z Prostějova, hudební 
pořad Cesta kolem světa s vystupu-
jícími ze Znojma, pohádka v Domě 
kultury Hodonín. 

Do konce školního roku nás 
ještě čeká spousta práce v oblasti 
vzdělávání, příprava kulturních 
vystoupení ke Dni matek, zápis jak 
do mateřské školy, tak do 1. třídy 
ZŠ, slavnostní pasování předškol-

Za okny mrzne, jen to praští, paní Zima kraluje rukou pevnou a nemilosrdnou a já přemýšlím, kterými 
vzpomínkami z naší školičky vás alespoň trochu rozehřát.

Není to zase tak dávno, kdy jsme prožívali Vánoce . Co jsme prožili od té doby? Co nás čeká v nejbliž-
ších dnech?

Foto: MŠ
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ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 

proběhne

VE ČTVRTEK 3. 5. 2018 OD 10:00 DO 17:00 HODIN

V MATEŘSKÉ ŠKOLE V LUŽICÍCH

Rodiče si s sebou vezmou občanský průkaz, 
rodný list a očkovací průkaz dítěte.

My všichni školou povinní

ních dětí, akce k MDD, školní výlet 
a další. Děti z folklorního kroužku 
vystoupí v Mikulčicích na Přehlíd-
ce dětských folklorních souborů 
v rámci Regionu Podluží.

Jistě dobrou zprávou pro všechny 
zaměstnané rodiče je třítýdenní 
provoz v době prázdnin. 

Návrh vzbudil velký ohlas, a tak 
se již 3 roky scházíme v jednotli-
vých mateřských školách a předává-
me si zkušenosti, rady, zkoumáme, 
co se kde dělá líp, jinak, prohlížíme 
a procházíme jednotlivá zařízení, 
pomáháme si po metodické, profes-

SETKÁVÁNÍ VEDOUCÍCH UČITELEK MŠ

Závěrem bych chtěla poděkovat 
našim seniorkám za finanční pří-
spěvek a já osobně Zdeničce Ka-
lužíkové za velkou pomoc týkající 
se péče o kroje pro naše děti. Našla 
jsem v ní nejen velkého pomocníka, 
ale i veselého člověka, se kterým je 
mně pokaždé dobře.

V roce 2015 jsem oslovila několik vedoucích paní učitelek, zda by měly zájem 
účastnit se přátelských setkání vedoucích učitelek mateřských škol s výměnou zkušeností.

ní i lidské stránce a je to OPRAVDU 
MOC MOC PŘÍNOSNÉ  pro nás 
pro všechny. Jedná se o MŠ Dolní 
Bojanovice, Prušánky, Milotice, 
Mikulčice, Lužice.  V letošním 
roce jsem nově přizvala paní ve-
doucí učitelku z Rohatce, která je 

ve funkci krátce a jejž pan ředitel 
se na mne obrátil se žádostí o me-
todickou pomoc. Další setkání jsme 
si tedy naplánovaly na červen do 
Rohatce. 

Iva Rezková,  
vedoucí učitelka MŠ

Mějte se hezky, mějte se rádi 
a buďte zdraví a spokojení. Když 
takoví budeme my, budou takové 
i naše děti.

Iva Rezková 
vedoucí učitelka



15

Kultura

Kultura

Zajímavá výstava s názvem 
Hračky na provázku byla na Sta-
rém kvartýru zahájena vernisáží 
23. 3. 2018 v 17.00 hodin. Vzácný-
mi hosty vernisáže byli pan starosta 
Petr Škarek a paní Marie Maderová 
ze Šanova na Znojemsku, sběra-
telka, která nám zapůjčila část své 
sbírky dřevěných tahacích hraček 
z dob od 19. do 20. století.

Výstava je otevřena až do konce 
května každou neděli od 14 do 
18 hodin.
Dřevěná hračka ze sbírky paní 
Maderové, foto: Muzejní spolek 

NOVÁ VÝSTAVA NA STARÉM  
KVARTÝRU „HRAČKY NA PROVÁZKU“

20. 1.  Beseda - Nahodilá armáda o československých legionářích s historikem F. Trávníčkem 

13. 4.  Pietní akt k osvobození obce RA v r. 1945, vysazení lípy ke 100. výr. vzniku ČSR

13. 5.  Slavnostní akademie T. J. Sokol ke 110. výročí založení spojená s výstavou o historii ČSR

20. 5. Soutěž dětských verbířů regionu Podluží v Lužicích

16. a 17. 6. Oslavy 110. výročí postavení školy

16. 6. Den otevřených dveří ZŠ a Haly Lužice

  Představení publikace „Lužice ve 21. století“

 Výstava ke 110. výročí ZŠ s prezentací výtvarných, literárních a fotografických prací vytvořených 
v rámci projektu

17. 6.  Školní akademie 

29. 6.  Výstava na Starém kvartýru ke 100. výročí ČSR - kroniky obce, pamětní knihy, představení publikace 
mapující život legionářů a občanů padlých v 1. světové válce

16. 9.  STOVKA NÁS BAVÍ – odpoledne her a soutěží pro děti i dospělé od 0 do 100 let

AKCE K 100. VÝROČÍ VZNIKU ČR  
V RÁMCI PROJEKTU LUŽICE VE 21. STOLETÍ
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Kultura

ZŠ a MŠ Jaroslava Dobrovolského Lužice, obec Lužice, 
TJ Baník Lužice a Fitcentrum Lužice pořádají společné oslavy 

110. výročí budovy ZŠ Lužice  
a 10. výročí sportovní haly

16. – 17. 6. 2018
Sobota 16. 6. 2018 

od 10.00 hod. – Den otevřených dveří haly
14.00 – 18.00 hod. – Den otevřených dveří školy

Neděle 17. 6. 2018
10.00 – 15.00 hod. – Den otevřených dveří školy

v 15.00 hod. – Školní akademie

Jste všichni srdečně zváni.

Obec Lužice  
zve všechny občany

na pietní akt při příležitosti 

73. výročí osvobození
obce Lužice Rudou armádou

u pomníku osvobození 
před základní školou

Dne 13. dubna 2018 v 9.00 hodin

PŘIJĎTE S NÁMI VYSADIT  
LÍPU SVOBODY - 2018
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Kultura

TÝDEN PRO RODINU  – „ČAS BÝT SPOLU“
Letošní Týden pro rodinu, jehož vyhlašovatelem je Asociace center pro rodinu,   
má motto „Čas být spolu“ a bude se konat v termínu 12. 5. – 20. 5. 2018.

TÝDEN PRO RODINU 2018 V LUŽICÍCH
12. 5.   Dobrá půda – přednáška  
13. 5.  Slavnostní akademie T. J. Sokol Lužice 
15. 5.   Tvořivé dílničky pro děti v knihovně
15. 5. Besídka ke Dni matek, 1. třída MŠ Berušky
16. 5.  Besídka ke Dni matek, 2. třída MŠ Včeličky
17. 5. Besídka ke Dni matek, 3. třída MŠ Motýlci

19. 5.   Květinový bál pro všechny generace ve stodole Lidového domu
20. 5. Soutěž dětských verbířů regionu Podluží v areálu Cihelna

DALŠÍ AKCE VHODNÉ PRO RODINU  
27. 5. Vítání občánků 
2. 6.  Oslava Dne dětí v areálu TJ Baník 
2. 6.  Cyklojízda pana Zimovčáka „Na kole dětem“
16. 6.  Den otevřených dveří základní školy a sportovní haly
17. 6.  Školní akademie ke 110. výročí lužické školy
23. 6. Lužická míle, veřejné plavecké závody od 1 do 100 let

TJ Baník Lužice pořádá v pondělí 30. dubna 2018

Pálení  
čarodějnic 

Čarodějnický sraz bude v 17.00 hod. u obecního úřadu,
odtud přelet na fotbalové hřiště. Čekají na vás soutěže, malování perníčků, 
 vyhodnocení nejlepší masky a na závěr táborák s opékáním špekáčků.
Jste všichni srdečně zváni.
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Kultura

TJ Baník Lužice, z. s.
ve spolupráci s obcí Lužice pořádají

DĚTSKÝ 
DEN

v sobotu 2. června 2018  
ve sportovním areálu TJ Baník Lužice

Začátek v 9.00 hodin

Občerstvení zajištěno,  
dobrou náladu s sebou.

Srdečně zvou pořadatelé

Klub seniorů pořádá

KVĚTINOVÝ  
BÁL

19. května 2018
taneční parket Stodola 

na Lidovém domě

Srdečně zvou pořadatelé.
Občerstvení zajištěno.
Vstupné dobrovolné.

Tělocvičná jednota Sokol  
ve spolupráci s obcí pořádá při příležitosti 

 

110. výročí založení Sokola v Lužicích

SLAVNOSTNÍ AKADEMII
13. května 2018

V 15 hodin v sále Sokolovny v Lužicích
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XII. Ročník 

Verbíři Podluží 
20. května 2018 v 16.00 hodin 

Areál Cihelna Lužice   
Soutěž dětských verbířů Regionu Podluží 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 

 
                                                                                          88,9/   
                                                                                                                                                      

 
 

 
Lužice 
                                          Tento ročník je spolufinancován z rozpočtu Jihomoravského kraje 
         

L E T N Í  K I N O 

KINEMATOGRAFU BRATŘÍ ČADÍKŮ
I v letošním roce se můžete těšit na promítání letního kina na Cihelně!

Termín promítání je od čtvrtka 21. 6. do neděle 24. 6., vždy od 21.30 hod.

Konkrétní filmy, které se budou promítat, upřesníme a dáme vám je na vědomí  
pomocí facebooku, webových stránek, plakátů, infokanálu či rozhlasu.

Budeme se těšit na vaši účast, že prožijeme příjemné čtyři večery, které nás  
budou bavit a zároveň pomůžeme dobré věci.

Kultura
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Vzpomínka na lužického rodáka Mons. Josefa Šindara doplněná předměty reprezentujícími tradiční 
lidovou tvorbu Lužických Srbů (kroje, řemesla, nástroje)

Farní centrum Lužice

Vernisáž: sobota 2. června 2018 v 10:00 hod. 
v kostele sv. Cyrila a Metoděje v Lužicích

5. DNY SLOVANSKÉ KULTURY 2018
31. 5. - 3. 6. 2018

Uherské Hradiště, Staré Město, Modrá,Velehrad, Mikulčice, Hodonín, Lužice

Srbská a lužicko-srbská kultura
VÝSTAVA „LUŽICE V LUŽICÍCH“

Svěcení praporu obce Lužice v roce 2000, foto: Archiv OÚ Lužice

Do jeho správy náležel i farní 
chrám v nedalekém Předklášteří, 
součást areálu cisterciáckého klášte-
ra Porta coeli, kde obnovily řeholní 
život na počátku 20. století cister-
ciačky z Mařídolu na Lužici, mezi 
nimiž byla celá řada Lužických 
Srbek. I tato skutečnost jistě ovliv-
nila jeho hluboký zájem o Lužické 
Srby a o jejich osud. Šindarovy 
kontakty s Lužicí zintenzivněly po 
r.1989, po uvolnění politické situace 
a s obnovou řeholního života v Portě 
coeli, k němuž po pádu komunistic-
kého režimu došlo. Na konferenci 
spojené s výstavou Lužičtí Srbové 
v Německu (2006) pronesl referát 
o Společnosti sv. Cyrila a Metoděje, 
který byl publikován ve Sborníku 
Muzea Brněnska 2007. Katolické 
Towarstwo Cyrila a Metoda na 
Lužici vydává náboženskou a po-
pularizační literaturu a od svého 
založení v r.1893 udržovalo spojení 
se slovanským světem. V rámci 
svých publikačních aktivit sledoval 
aktuální dění na Lužici a informoval 
o něm českého čtenáře. V Katolic-
kém týdeníku 2001 uveřejnil roz-
sáhlý článek Lužičtí Srbové volají 
SOS o problémech ve spojitosti se 

společenskou situací a s postupující 
asimilací, v Teologických listech 
2007/2 recenzoval nové vydání Bib-
le (Swjate pismo Stareho a Noweho

zakonja), které pro lužické kato-
líky připravil Mons. M. Salowski. 
Portál české literatury také uvádí, 
že se věnoval editorské a překla-
datelské práci a jako vydavatel 
realizoval celou řadu drobných 
tisků bibliofilských kvalit, které 
však ve veřejných knihovních 
fondech absentují. Jako poslední 

Komponovaná výstava o životě a díle slavného rodáka z Lužic Mons. JOSEFA ŠINDARA  
(29. března 1933, Lužice – 17. září 2013, Žernůvka), který byl římskokatolický kněz, dlouholetý farář 
v Tišnově, znalec lužickosrbské kultury a papežský kaplan.

vydal překlad cyrilometodějského 
dramatu Morava volá od klasika 
lužickosrbské literatury Józefa 
Nowaka. Byl přední znalec lužic-
kosrbské historie, kultury a jazyka 
a jejich agilní propagátor v morav-
ském prostředí. Svou sorabistickou 
knihovnu odkázal Mons. J. Šindar 
Společnosti přátel Lužice a po jejím 
zpracování bude možno jistě šířeji 
a detailněji zhodnotit jeho podíl na 
rozvoji česko-lužické vzájemnosti.

Jiří Králík

Kultura
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REGION PODLUŽÍ

REGION PODLUŽÍ

Místní akční skupina Dolní Mo-
rava, z.s. v současné době vyhla-
šuje výzvy k předkládání žádostí 
o podporu ve třech operačních pro-
gramech (Integrovaný regionální 
operační program IROP, Operač-
ní program Zaměstnanost OPZ, 
Program rozvoje venkova PRV).  
V rámci ukončené výzvy PRV pro 
zemědělce a podnikatele MAS 
Dolní Morava doporučila k podpoře 

DOTACE PRO ZEMĚDĚLCE, PODNIKATELE,  
OBCE A SPOLKY!

projekty týkající se nákupu techniky 
a technologií do vinařství, vinohrad-
nictví, pivovarnictví, kavárenství či 
pohostinství. V nejbližším období 
bude otevřena další výzva pro ze-
mědělce a podnikatele v rámci PRV. 
Z programu IROP budou vyhlášeny 
výzvy na podporu infrastruktury 
základních škol, techniky pro ha-
siče nebo na komunitní centra. Pro 
organizace pracující s mládeží bude 

vypsána výzva OPZ na podporu 
příměstských táborů. Pro více in-
formací kontaktujte kancelář MAS 
Dolní Morava v Hodoníně, sledujte 
naše webové stránky www.mas-dol-
nimorava.cz či facebookový profil 
Místní akční skupina Dolní Morava.

Ing. Blanka Přidalová,  
MAS Dolní Morava

Jedinečnou šanci stát se součástí 
jednotné databáze cestovního ruchu 
na Slovácku mají nyní podnikatelé 
v cestovním ruchu okresu Hodonín 
a podlužácké části Břeclavska. 
Shromažďování dat začalo už na 
konci minulého roku a pokračuje 
v roce 2018. 

VZNIKÁ DATABÁZE CESTOVNÍHO RUCHU SLOVÁCKA
Data shromažďuje na Hodonín-

sku, Kyjovsku, Veselsku a Podluží 
působící Turistická asociace Slo-
vácko, která vznikla v loňském 
roce, aby vytvořila destinační 
management pro okres Hodonín 
s cílem jednotné propagace ces-
tovního ruchu. Založili ji místní 

akční skupiny, mikroregiony a také 
podnikatelé. 

Zdeněk Šmýd
Koordinátor cestovního ruchu 

Turistické asociace Slovácko, z. s.
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Klub česko – francouzského 

partnerství pozval na svoji tradiční 
akci S Mikulášem do Francie 
všechny děti a Mikuláše, anděla 
i čerty na čertovskou diskotéku. Ti, 
kteří přišli, byli spokojeni, tančili, 
soutěžili, zpívali, říkali básničky 
a dostali mikulášskou nadílku. 

V únoru jsme uspořádali fašaň-
kovou zábavu. Potěšila nás účast 
různorodých masek a také vystou-
pení některých z nich s krátkým 
programem. Všem, kteří přišli, 
děkujeme za podporu. Děkujeme 
také sponzorům za příspěvek do 
tomboly. 

V letošním roce se připravuje-
me na návštěvu partnerské obce 
Isdes. Také uspořádáme v srpnu 
turnaj v pétanque a nezapomene-
me na soutěž Rozkvetlé Lužice.

Mgr. Jana Líčeníková

KRÁTCE Z KLUBU ČESKO – FRANCOUZSKÉHO PARTNERSTVÍ

Fašaňková zábava, 
foto: Klub ČR-FR

Z oddílových dětí se na podzim 
stali tajní agenti. Pod vedením zku-
šených detektivů se nám již podařilo 
vyluštit dvě zapeklité záhady. Při 
jedné nás dokonce navštívil sám 
Malý princ ze své planety B612. 
Nevěřili byste, co se mu stalo. 
Někdo mu z jeho malinké planetky 
ukradl červenou růži. Řekneme 
vám, bylo to opravdu zamotané. Po 

dlouhém pátrání se nám podařilo 
růži najít a vrátit ji zpět Malému 
princi. 

Kromě řešení záhad děláme 
i spoustu jiných a zajímavých 
činností. Učíme se poznávat nové 
věci a přírodu. Už si všichni umíme 
sbalit spacák, víme, co je důležité 
si sbalit na výpravu a co naopak 
můžeme nechat doma. Pomaloučku 

CO SE DĚJE V ODDÍLU ŽABIČKY?
HNUTÍ BRONTOSAURUS

se také učíme luštit šifry, abychom 
si mohli předávat tajné informace. 
A co je důležité, učíme se spolu-
pracovat a chovat se k sobě hezky. 
No a čas od času si chceme všichni 
odpočinout, tak si hrajeme, blbneme 
nebo si třeba malujeme na obličej. 
Na oddílové schůzky chodíme moc 
rádi 
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Foto: Hnutí Brontosaurus

Foto: Hnutí Brontosaurus

Pár dnů před Vánoci jsme si řekli, že bychom se 
s dětmi mohli ještě sejít a udělat si takovou delší od-
dílovku, kde se všichni společně „vyblbneme“. Sešli 
jsme se tedy v pátek odpoledne, ale již jsme věděli, že 
nemůžeme začít hned dovádět a užívat si. Ve středu 
nás totiž navštívil vánoční skřítek z ježíškovské dílny, 
ve které se vyrábí dárky k Vánocům. Prozradil nám, 
že se jim pokazil důležitý stroj na výrobu dárečků.  
Věděli jsme, že pokud se nám do večera nepovede ho 
opravit, žádné děti nedostanou na Vánoce dárečky. 
Dostali jsme od skřítka rozbitou součástku a museli ji 
spravit. Zkoušeli jsme to všichni, ale nikomu se to ručně 
nepovedlo. Nebylo to vůbec snadné. V dopisech jsme 
se dozvěděli, že stroj, kterým lze součástky spravit, je 
jen jeden na celém světě. Naštěstí se nacházel právě 
v Lužicích v jedné dosud neznámé budově. Našli jsme 
od ní klíče, součástku spravili a odeslali ji skřítkům 
do dílny. Zachránili jsme dárky pro všechny děti! 
Jako poděkování jsme si venku na cestě našli dárečky, 
které nám tam skřítci přichystali. Chvilku jsme si 
hráli, tancovali v pyžamkách, podívali se na pohádku 
a spokojeně usnuli. 

ODDÍLOVKA V PYŽAMU
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Minulý rok byl pro chovatele 
z ČSCH Lužice velmi úspěšný 
a díky kvalitním odchovům se poda-
řilo získat spoustu trofejí.  Úspěšní 
byli tito chovatelé:

Nosál Karel za plemeno belgický 
obr získal čestné ceny na výstavách 
v Senici, Mikulově, Lužicích, Ro-
hatci, Dubňanech, Gbelech, Hodo-
níně, na klubové výstavě v Kolíně 
a pohár za nejlepšího mladého 
králíka okresu Hodonín na okresní 
výstavě v Hroznové Lhotě.

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ MÁ ZA SEBOU ÚSPĚŠNÝ ROK 2017 

Jakubčík František má za ple-
meno francouzský beran čestné 
ceny na výstavách v Lužicích, 
Hodoníně a na klubové výstavě 
v Kolíně pohár pro nejlepšího 
samce výstavy a pohár pro nejlepší 
samici výstavy.

Hubáček Jan za plemeno český 
černopesíkatý získal čestné ceny na 
výstavách v Hodoníně a Lužicích.

Klvač Josef za plemeno zakrslý 
beran černý dostal čestné ceny 
na výstavách v Senici, Gbelech, 

Rohatci, Hodoníně a na klubové 
výstavě v Novém Bydžově, pohár 
starosty na výstavě v Lužicích a titul 
evropského šampiona na výstavě 
zakrslých králíků v Nitře.

Staněk Josef  za  plemeno 
hempšírka – drůbež získal čest-
nou cenu na výstavách v Lužicích 
a Gbelech.

Všem našim chovatelům bych 
rád popřál spoustu úspěchů i v roce 
2018.

Za ZO ČSCH Lužice  
Klvač Josef, předseda organizace

Dobře jsme udělali, protože zdej-
ší škola má široké zázemí, jídelnu 
s ochotnými kuchařkami, dostatek 
učeben pro zkoušení praxe, rostlin 
i pomůcek, taky vše pro hodnoti-
tele. V sále sokolovny se psal test 
z teoretických znalostí a pak sál 
sloužil jako zázemí pro děti, které 
se připravovaly, nebo jen sportovně 
vyžívaly s míči, a to jak na parketu, 
tak na přilehlém hřišti.

Soutěž byla dobře dotována jak 
obcí, tak krajem. Byly připraveny 
hodnotné ceny pro výherce, ale taky 
pro účastníky, protože účast v sou-
těži vidíme jako jakési vyvrcholení 
snahy dětí o zvládnutí problematiky 
včelařství a i ty děti, které se na 
prvních místech neumístily, se cosi 
naučily a my včelaři jsme rádi, 
že se věnují prospěšné a užitečné 
činnosti. Takže si všichni účastníci 

ZPRÁVA O ČINNOSTI ORGANIZACE  
ČESKÉHO SVAZU VČELAŘŮ, Z. S. ZO HODONÍN 

Rok 2017 byl pro nás včelaře významný hlavně proto, že jsme pořádali oblastní kolo soutěže Zlatá 
včela. Všechny síly byly upřeny na splnění tohoto úkolu. Nejdříve jsme předpokládali, že bude nejlepší 
pořádat soutěž v Hodoníně. Vše jsme prodebatovali, nachystali, ale když vyšlo najevo, kolik problémů by se 
zajišťováním a koordinací v Hodoníně bylo, zvolili jsme možnost spolupráce se Základní školou a Mateřskou 
školou Jaroslava Dobrovolského, Lužice.

užili radost ze soutěžení a odnesli si 
i dřevěnou krabičku plnou dobrých 
a potřebných věcí.  Z iniciativy pří-
tele Jirky Knapila a jeho kamarádů 
vznikl i krátkometrážní film, který 
dokumentuje průběh a pozadí sou-
těže. Akce byla dobře hodnocena 
i samotnými účastníky a to dělá 
čest nejen nám včelařům, ale i škole 
a obci Lužice.

Za výbor musím poděkovat všem 
organizátorům a zkušebním komi-
sařům, kteří se na soutěži podíleli, 
za jejich obětavou práci, která byla 
příkladná a která byla korunována 
úspěchem, ale i dětem, které se 
snažily získat na soutěži dobré 
umístění.

V rámci celého roku se včelaři 
snažili propagovat svou činnost. 
Účastnili jsme se Dne Země, který 
se již tradičně v obci Lužice věnuje 

výsadbě. Vysazovaly se stromky 
a keře. Zakončení akce s opékáním 
bylo v arboretu. 

Arboretum bylo otevřeno i bě-
hem akce Dny otevřených zahrad 
10. 6. až 11. 6. 2017, kterou pořádal 
Národní památkový ústav a Spo-
lečnost pro zahradní a krajinářskou 
tvorbu. Návštěvy byly obeznámeny 
s účelem našeho arboreta, které 
je zapsáno jako přírodní zahrada. 
Protože nám přálo počasí, byl to pro 
účastníky pěkný zážitek, který byl 
umocněn výkladem o životě včel 
a odborným výkladem o bylinkách 
od naší bylinářky paní Pokorné.

Naši členové se účastnili zájezdu 
pořádaného okresním výborem 
ČSV. Na tento zájezd do jižních 
Čech byla příznivá odezva a fotky 
z akce byly promítány na okresním 
aktivu. Je ale čím dál problematič-
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tější naplnit byť jeden autobus. 
Loni jsme měli jako již tradičně 

předvánoční setkání včelařů na 
srubu, což proběhlo v přátelské 
atmosféře. Zavzpomínali jsme si na 
strasti i  potěšení s našimi včelička-
mi, hodnotili jsme rok.

Poslední léta nejsou pro nás 
včelaře rozhodně nejlepší, marně 
bojujeme s varoou a na Moravě 
jsou taky velké oblasti s naším nej-
větším nepřítelem - morem včelího 
plodu. Pomůže nám jediné: lépe se 
o naše svěřenkyně starat, dodržovat 

agrotechnické pokyny, využívat no-
vých poznatků a zabezpečit včelám 
dobrou pastvu po celý rok.

Oldřich Ištvánek, předseda ZO

S podzimem jsme se rozloučili 
stylově na akci Uspávání skřítků 
vinohradníčků v neděli 19. listo-
padu 2017 v Těšických búdách. 
Počasí bylo zprvu nepříznivé, zima 
se už ohlašovala sněžením s deštěm, 
ale nakonec se obloha umoudřila 
a odpoledne bylo plné příjemných 
pozdně podzimních aktivit nejen 
u krbových kamen v izbétce histo-
rického vinného sklepa, ale i venku 
u táboráku, kde si všichni pochutnali 
na těstovinových hadech a pečených 
jablkách – i bez masa to kupodivu 
chutnalo. Malí vodní skauti se mů-
žou už teď těšit na jaro, kdy skřítky 
vinohradníčky zase probudíme, 
aby nám ochraňovali vinohrady 
a starali se o ně a vodáci se mohli 
opět věnovat vodním a skautským 
radovánkám.

Poslední podzimní akce předzna-
menala, že se blíží adventní období, 
i v tom bylo o zábavu postaráno. 
Advent nám sice začal až v neděli 
3. prosince, ale již v úterý 5. pro-
since 2017 malé vodáky navštívil 
svatý Mikuláš s andělem a dvěma 
čerty. Děti to jistě neměly moc 
snadné, v průměrném věku 3 let si 

RODINNÝ VODNÍ SKAUTING Z LUŽIC V ADVENTU A O VÁNOCÍCH
Co dělá vodák, když klesne teplota pod bod mrazu a někdy i voda zamrzne? Je v teple 

a vyhlíží hřejivější zítřky? 
Jsou i tací, kteří tvrdí, že vodák miluje vodu v každém jejím skupenství – a v zimě tedy 

i v podobě ledu a sněhu, ale taky páry v sauně, popř. si někdy za vodou zajde i do krytého 
bazénu. Nezbývá než souhlasit. Jen s těmi malými dětmi to se zimními radovánkami a fin-
skou národní tradicí zas tak jednoduché není. Tak snad až děti trochu povyrostou, možná 
už příští rok. A co dělá skaut - i ten vodní – v zimě? Má mnoho možností a některých jsme 
využili i my. Nebyly sice spjaty přímo s vodou, ale zase byly skautské.

asi na Mikuláše ještě z loňského 
roku moc nepamatovaly, ale neměl 
to snadné ani Mikuláš s andělem 
a čerty. V podvečer zvizitýrovat na 
23 dětí nebyl zrovna jednoduchý 
úkol. Čerti se asi po té štrece taky 
s žádným dítětem do pekla tahat 
nechtěli, nikoho s sebou v pytli ne-
odnesli, takže opět všechno dopadlo 
dobře a ztrátu dítěte žádný rodič 
v Lužicích ten večer nehlásil.

Krásnou akcí, která v Lužicích 
dosud chyběla, bylo přinesení 
betlémského světla skauty do 
Lužic. V sobotu 16. prosince si 
děti z rodinného vodního skautin-
gu ve spolupráci s družinou Sojek 
z Lužic – střediska Mikulčice při-
pravily na adventních dílničkách 
mimo jiné i malé lucerničky. Bet-
lémské světlo bylo rozváženo vlaky 
po celé České republice v neděli 
17. prosince 2017. I do Hodonína 
přijel vlak s hlídkou skautů a bet-
lémským světlem. Z hodonínského 
vlakového nádraží se lužičtí vodní 
i suchozemští skauti přepravili zpět 
do Lužic na místní farní centrum, 
kterému patří velký dík za poskyt-
nutí přístřeší v sobotu odpoledne 

i v neděli ráno. Na slavnostní mši 
pak bylo betlémské světlo přineseno 
benjamínkem, vlčetem, světluškami 
i skautkami a skautem a předáno R. 
D. Mgr. Ing. Vítovi Hábovi. Krásná 
tradice tak byla založena.

O Vánocích obvykle myslí všich-
ni nejvíc na své blízké, rodinu a přá-
tele. Skauti myslí také na zvířátka 
v lese, a proto se benjamínci se svý-
mi rodinami v pátek 22. prosince 
2017 vydali na společnou vánoční 
družinovku vodních skautů z Ho-
donína, aby si spolu nejen zazpívali 
koledy, ale především přinesli také 
něco dobrého na přilepšenou les-
ním zvířátkům v nedalekém lese u 
„skautského městečka“ v Bažantni-
ci na pařezu.

Poslední akcí roku 2017 byla 
vodácká brigáda v našem přísta-
višti. Vodním skautům z Hodonína 
a okolí, tedy i rodinnému skautingu 
z Lužic, se podařilo v závěru roku 
získat svoje vlastní přístaviště – 
malý pozemek u tzv. Salajky – řeky 
Moravy, která se odtud klikatí ve 
svém původním tisíciletém (asi 
i starším!) korytě, než se vmísí opět 
do zregulované Moravy. Pozemek 



26

Spolky

DOBRÁ PŮDA INFORMUJE
Vážení spoluobčané,
velmi zajímavé akce na Dobré 

půdě stále běží a my věříme, že 
programy, které vám nabízíme, při-
nášejí cenné informace pro rozvoj 
vaší osobnosti, partnerského vztahu, 
pomáhají při výchově dětí, přiná-
šejí růst v pracovní oblasti a také 
v rovině spirituální. Níže naleznete 
článek z www.dobrapuda.cz k jedné 
z nedávno konaných akcí a dále 

byl dlouhá léta neudržovaný, a proto 
plný náletových dřevin a odpadů 
z nedalekých zahrádek. Až si naše 
skautské přístaviště vyčistíme, bude 
nám poskytovat útočiště i zázemí 
pro všechny naše vodácké aktivity.

A jak jsme zahájili nový rok 
2018? Předně tím, že si někteří 
dospělí z rodinného skautingu 
rozhodli doplnit své vzdělání 
a přihlásili se k absolvování čeka-
telské zkoušky, získání certifikátu 
zdravotníka zotavovacích akcí 

i k získání vůdcovských zkoušek. 
Všechny tyto kvalifikace sice asi 
nebudou mít přímý vliv na kvalitu 
a četnost našich akcí pro naše děti, 
ale je dobré je splňovat pro vedení 
našeho oddílu i zřízení přístaviště 
vodních skautů v Hodoníně.

A co nás čeká v roce 2018? 
Sjedeme Dyji – snad několikrát 
a v různých místech, sjedeme 
naši Moravu – snad ne jen jednou 
a možná na břehu Moravy i pře-
nocujeme, vypravíme se na tábor, 

pak také program na druhé čtvrtletí 
roku 2018.

SÍLA HNĚVU aneb Jak docílit, 
aby vás lidé brali vážně

13. ledna 2018 proběhlo na Dobré 
půdě další skvělé setkání a mohli 
jsme se zamyslet nad velmi užiteč-
ným tématem „Síla hněvu“, kterým 
nás provedl náš oblíbený lektor 
Mojmír Voráč.

Mottem se stal tento citát: 
„Ten člověk je hoden chvály, který 
se dokáže hněvat na toho správ-
ného člověka, ve správný čas, tím 
správným způsobem a po správně 
dlouhou dobu“ – Aristoteles.

Dozvěděli jsme se o důsledcích 
nesprávného zacházení s hněvem. 
Nezvládnutý hvěv je zdrcujícím 
pro lidi okolo.

Přiblížili jsme si také, jaké ná-
sledky přináší potlačování emocí. 
Má to negativní vliv na zdraví, 
osobnost, sexuální aktivitu a mnohé 
jiné.

Je tedy hněv dobrý a co na něm 
může být dobrého? Dozvěděli jsme 
se, že správně projevený hněv je 
důležitým hybatelem věcí, budí 
z letargie k akci, je silou ke změně 
a také katalyzátorem pro zlepšení 
vztahu a je velmi důležitý pro vy-
jednávání.

Podívali jsme se také na to, co 
jsou a nejsou emoce. Jak emoce 
vznikají a jak lze ovládat ty ne-
gativní. 

Nakonec jsme dostali také prak-
tické rady, jak nakládat se svým 
hněvem a jak jej proměnit v pozi-
tivní sílu. Foto: Daniel Dorica

budeme s dětmi zažívat to, co nám 
asi nikdo jiný nenahradí a co je pro 
nás to nejvzácnější – ZAŽIJEME 
SPOLEČNÝ ČAS! Já se těším… 
Můžete se těšit s námi. Zkuste nás 
kontaktovat:

Mira
tel.: 724 986 076

miroslav.havlik@seznam.cz
https://fenix.skauting.cz/

FB: Vodní skauti Hodonín
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Po skončení jsme si ještě povídali 
u dobrého jídla a pití. 

Těším se na další akce a také na 
vás, příznivce Dobré půdy. Připra-
vujeme pro vás další velmi zajímavá 
témata. 

Program  
pro druhé čtvrtletí  
roku 2018:
Sobota 7. 4. 2018 v 18  hodin – 
ZOB Atmosféra
Téma: CESTA NA VRCHOL – 
Praktický a inspirující workshop, 
který vám pomůže snadněji 
vstávat z postele a měnit překážky 
v osobní vítězství.
Přednáší: Mojmír Voráč 
 – trenér a kouč manažerů, vztaho-
vý poradce

Sobota 21. 4. 2018 v 18 hodin – 
Atmosféra
Téma: ŽIVOTNÍ PŘÍBĚH 
RADIMA PASSERA Host: 

Spolky

Radim Passer – významný český 
developer s pozoruhodnou životní 
cestou plnou nečekaných událostí, 
odhodlání a víry.

Sobota 12. 5. 2018 v 18 hodin – 
ZOB Atmosféra 
Téma: MYSLÍM JAKO VÍTĚZ 
– 5 klíčových návyků pozitivní-
ho myšlení, které vám pomohou 
vytvořit a udržet skvělý vztah... 
a zvládnout cokoliv.
Přednáší: Mojmír Voráč – tre-
nér a kouč manažerů, vztahový 
poradce

Sobota 19. 5. 2018 v 18 hodin – 
Atmosféra
Téma: Název bude upřesněn na 
www.dobrapuda.cz  
Host: bude upřesněn 

Sobota 2. 6. 2018 v 18 hodin – 
ZOB Atmosféra
Téma: JAK SE NAUČIT MÍT 
RÁD SÁM SEBE 
– Minikurz o pozitivnímu přístupu 

k sobě samému.
Přednáší: Mojmír Voráč – trenér 
a kouč manažerů, vztahový 
poradce

Jelikož je na Dobré půdě omezená 
kapacita, je nezbytné, abyste si svou 
registrací zajistili místo na každou 
akci, které se chcete zúčastnit. Po 
zaplnění kapacity už nebude možno 
se přihlásit a programu zúčastnit. 
Registrovat se můžete na www.
dobrapuda.cz v sekci Akce. Na 
těchto stránkách se můžete rovněž 
přihlásit k odběru novinek, a být tak 
informováni o každé z připravova-
ných akcí emailem. 

Na našich webových stránkách 
najdete kromě aktuálních akcí 
také přehled o tom, co proběhlo, 
a to v archivu akcí, v galerii fotek 
a v článcích.

Těšíme se na setkávání s vámi.
Daniel a Dáša Doricovi

Netradiční zábava, exkurze, 
poznání a zápolení v nejrůznějších 
soutěžích, to vše čeká návštěvníky 
Dne Země na Valech. Tato akce 
se uskuteční v rámci 22. setkání 
dětských oddílů Brďo. Celou akci 
připravili pořadatelé z Hnutí Bron-
tosaurus v areálu památníku Velké 
Moravy v Mikulčicích.

Předposlední dubnový víkend na-
bídnou brontosauři pestrý program 
pro děti a jejich rodiče. Organizátoři 
přiblíží krásu přírody jihomoravské-
ho lužního lesa všem účastníkům 
a také upozorní na nutnost jeho 
ochrany. Část soutěžních stezek 
proto proběhne v unikátním lužním 
lese rezervace Mikulčický luh.

„Oslavy Dne Země chceme ote-
vřít všem zájemcům, proto se 
každý rok snažíme připravit zají-
mavý a pestrý program. V sobotu 
21. dubna si může každý ná-
vštěvník vyzkoušet svou šikovnost 
a vědomosti při soutěžních stezkách 
v okolí mikulčického Slovanské-
ho hradiště. Lidé mohou vyrazit 
do lužního lesa ověřit si své zna-
losti o jeho zvířecích obyvatelích, 
v improvizovaném lanovém centru 
zdolat některé z překážek, projít 
soutěžní stezky nebo vyzkoušet 
další sportovní a přírodovědné 
úkoly. Nabídneme i tvořivé dílny 
pro nejmenší, vybere si každý,“ zve 
pořadatel Martin Kadala.

DEN ZEMĚ NA VALECH  
Přijeďte poznat přírodu lužního lesa

Program začne v 10:00 v areálu 
památníku Velké Moravy v Mikul-
čicích.  V 10:30 začínají startovat 
soutěžní stezky, které budou pro-
bíhat až do 16:30. Návštěvníci si 
mohou vybrat i z několika exkurzí, 
mezi ně bude patřit výprava do 
lužního lesa, expedice za poznáním 
tajů Slovanského hradiště Mikul-
čice a plavba lodí slepými rameny 
řeky Moravy. 

Informace a program na  
www.brdo.brontosaurus.cz

Martin Kadala, koordinátor 
brontosauřích dětských oddílů 
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Každý má svůj sen. Může to 
být například o tom, co by chtěl 
v životě vidět, umět nebo zažít… 
Martina Mirošová říká: „Můj sen 
byl vdechnout kusu hlíny duši 
a stvořit z něj anděla či draka, 
poutníka, sovu nebo třeba kočku 
… Bez šému, jen vlastníma ruka-
ma a pevnou vůlí …“

Jedno mrazivé odpoledne jsem 
se vydala za Martinou do její ke-
ramické dílny na kus řeči o jejím 
krásném koníčku. Položila jsem jí 
několik otázek. 

Martino, je keramika opravdu 
pro tebe koníčkem?

To víš, že je. Už osm let mě tato 
práce baví a naplňuje. Snažím se 
z hlíny vytvořit něco, co má duši. 
Každý svůj výtvor s radostí vítám 
na světě.

Kdo ti pomohl splnit tvůj sen?
Byl to manžel. Celý život jsem 

chtěla mít svoji dílnu. Nešlo to, te-
prve až byly děti větší. Bez velké 
podpory manžela a dětí by to ne-
šlo. Manžel mi tu dílnu zrealizo-
val, udělal ji pro mě.  Jsem mu za 
to moc vděčná. Postavil mi dílnu 
na hraní, nebyl to podnikatelský 
záměr. Zůstala jsem z práce doma, 
abych mohla pečovat o tchýni, 
abych jí byla na blízku. A tak jsem 
doma, starám se o tchýni, celou ro-
dinu a také pracuji a tvořím.  

Máš krásnou dílnu …
Ano, mám dílnu, ne ateliér, jak 

občas slyším, důležitý je genius 
loci. Největší ocenění pro mě je 
od lidí, když řeknou, že to tady má 
duši. A tak jsem to chtěla, já tu žiji, 

a tak to cítím. Při tvoření věřím, že 
každý má svého anděla, vracím se 
do dětství. 

Jaké byly začátky?
Ze začátku jsem měla problém 

se s keramikou rozloučit, někomu 
ji dát nebo prodat. Postupně jsem 
zjistila, že se moje práce lidem líbí, 
naplňuje je a stává se součástí je-
jich života. 

A co všechno můžeme u tebe 
v dílně najít?

 Dělám ráda anděly, skřety, pa-
nenky, různé postavy, kočky, ho-
diny, užitnou keramiku. Hlavně 
nechci dělat stejné věci, každý 
výrobek je trochu jiný. Formy té-
měř nepoužívám, a pokud ano, jen 
na základní tvar, větší část práce 
je ruční. Zjistila jsem, že neumím 
udělat zlý obličej, jen milý a přibl-
blý. Někdy točím i na hrnčířském 
kruhu, to vypnu a točím…To jsou 
ale doplňkové věci. V tom mi hod-
ně pomáhá kamarádka a skvělá ke-
ramička Hanka Olivová.

KDYŽ JE KONÍČKEM KERAMIKA
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Tvoříš i na zakázku?
Tvořím i na zakázku nebo pros-

tě jen tak. Někde něco vidím nebo 
mám myšlenku, představu a zkou-
ším ji vtisknout hlíně. Někdy chci 
jednoduše udělat radost jiným. 
S tím jsem vytvářela věci pro od-
dělení onkologie v Brně, pro dům 
seniorů v Holíči. Do našeho spolku 
pro francouzské přátele jsem vyro-
bila svatého Urbana, erb k projek-
tu Kolo sbližuje a také anděla panu 
Zdeňku Johanovi na hrob. Taková 
práce mi dodává hodně energie. 

Jaký vypadá proces výroby? 
Zjednodušeně? Vytvoří se něco 

z mokré hlíny, nechá se uschnout, 
pak to teprve jde poprvé do pece. 
Výpal na 800 stupňů (tzv. „přežah“ 
nebo „na střep“), pak povrchová 
úprava glazurou, sklem, nebo oxi-
dy kovů. Následuje druhý, finální, 
výpal na 1200 stupňů a je hotovo. 
Pálím většinou v noci a proces je 
víceméně automatický. Ráno ot-
vírám pec, ve které je víc než 200 
stupňů. 

Stane se, že se někdy něco ne-
podaří? 

Stává se to. Hlavně při prvním 
pálení je ten tepelný rozdíl vel-
ký, dochází k pnutí materiálu a 
stačí kamínek nebo malá bublin-

ka vzduchu. Výrobek to doslova 
roztrhne.  Jsem potom naštvaná a 
smutná. Je zničeno několik hodin 
práce a třeba měsíc schnutí. Po-
tom nezbývá nic jiného než začít 
znovu. 

Musím potvrdit, že u tebe v díl-
ně je vždy velmi příjemně. Nejen 
dnes, ale už jsem tady byla něko-
likrát s členy Klubu česko – fran-
couzského partnerství a ta atmo-
sféra byla úžasná. Vše na nás tady 
dýchalo tak skvěle, přesně, jak jsi 
uvedla. 

Keramika Martiny Mirošové, foto: Martina Mirošová

Martino, chceš ještě něco do-
dat?

Moje hlína mě pořád učí, učí 
mě trpělivosti, lásce a pokoře k ní. 
Nikdy nevím, co mi dovolí. Jak už 
jsem říkala, je to kousek Země a je 
kus ze mě, je tvárná, vláčná, přítul-
ná, má svoji hlavu, logiku. Beru jí 
volnost a dávám jí lásku…  A po-
řád se učím…

Děkuji za rozhovor a krásná slo-
va. Přeji ti hodně dalších nádher-
ných výtvorů.

Jana Líčeníková  

Historie
KONEC BUBNOVÁNÍ, MÁME OBECNÍ ROZHLAS…
Dne 23. března 1948 jsme v Luži-
cích bubnovali naposledy. Hlášení 
bubnem vykonával obecní stráž-
ník Jan Mrkus. Službu nastoupil 
1. 7. 1937 a na starý buben, kte-
rý převzal od svých předchůdců 
Františka Pindy a Jiřího Příkazské-
ho v roce 1938, bubnoval do roku 
1942. V tomto roce byl pořízen 
buben poslední. 

Bubnováno bylo u 27 domů, běžné 
hlášení trvalo asi dvě a půl hodi-
ny i déle. Bubnováno bylo hlavně 
večer, kdy rolníci a dělníci trávili 
čas doma, a pak přes poledne od 12 
do14 hodin, kdy byl polední klid. 
Šlo o namáhavou práci, vysilující 
- zvláště v zimě nebo při nutném 
bubnování, když pršelo či padal 
sníh. Trpěly hlasivky i plíce. 

V kronice je jako poslední hlášení 
zaznamenáno toto:

1. Zítra ve středu dne 24. 3. od 
8 hodin ráno do 12 dopoledne 
se budou vydávat potravino-
vé lístky, a to č. 1 až 250 a od 
půl druhé do 6 hodin večer od 
č. 250 a zbytek. Občané se 
upozorňují, že potravinové 
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lístky si musí odebrat pouze 
přednostové domácností, nebo 
jejich zástupci, neboť se bude 
zjišťovati, ve kterém katastru 
obcí jsou jeho pozemky, a zá-
roveň ohlásí každý při vydávání 
lístků, kolik půdy propachtoval 
jinému občanu. 

2. Také se bude při vydávání lístků 
vybírat do nákazové pokladny 
na rok 1948 z hovězího, vepřo-

vého dobytka a koní. Každý, kdo 
měl 1. 1. 1948 hovězí, vepřový 
dobytek a koně, musí toto bez-
podmínečně zaplatit. Z 1 kusu 
vepřového 5 Kč, hovězího 
10 Kč, koní 20 Kč. 

3. Dále se budou vydávat průkazy 
na odvádění vajec do sběrny. 
Poplatek 2 Kč. Průkaz obdrží 
každý, kdo má předpis vajec na 
dodávku.

4. Lístky se budou vydávat v obec-
ním hostinci. Občané, dodržujte 
lhůtu tak, jak je hlášená!

25. března 1948 se konalo první 
vysílání obecním rozhlasem, který 
byl pořízen nákladem 180.000 Kč 
firmou Tesla, národní podnik Pra-
ha. Úvodní proslov měl obecní ta-
jemník Hrušecký. 

Z kroniky obce vybrala  
Petra Lorencová

Do našich muzejních sbírek jsme 
získali další zajímavé předměty. 
Jde především o krojové ošacení, 
šátky, zástěry, ubrusy a pokrývky, 
které nám věnovala rodina po paní 
Marii Suchánkové, se kterou jsme 
se rozloučili na podzim loňského 
roku. Ona sama nám věnovala před 
5 lety starodávné sošky ještě po 
svých rodičích a také svaté obrázky-
-perokresby. Některými předměty   
jsme vybavili naši slováckou jizbu. 
Takže tentokrát je jizba na kvartýru 
věnovaná paní Suchánkové a jejím 
věcem, se kterými ona celý život 
žila. Vzpomínáme na ni s láskou 
a radostí, se kterou ona vždy kaž-
dého při potkání oslovila a neza-
pomněla nikdy na nějakou vtipnou 
hlášku.

Jizbu můžete o nedělích v březnu 
a dubnu vždy od 14 do 18 hodin 
navštívit při příležitosti velikonoční 
výstavy pod názvem HRAČKY NA 
PROVÁZKU, která začala vernisá-
ží dne 23. 3. 2018.

V naší galerii je zároveň otevřena 
výstava Josef Kopecký - lužická 
osobnost.

Alena Hájková

Foto: Petra Lorencová

MUZEJNÍ SBÍRKY
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Vážení občané,
předkládáme vám přehled vyprodukovaných odpadů v obci Lužice v roce 2017. Těší nás, že pokleslo množství 

těch odpadů, na jejichž likvidaci jsou vynakládány značné finanční prostředky, a naopak vzrostlo množství těch 
složek, za které obec získává příspěvek. Tento trend je především důsledkem vašeho zájmu o třídění odpadů 
a jejich recyklaci, kdy jsou využitelné odpady předávány k dalšímu materiálovému zpracování, a nemusí se 
tak hromadit na skládkách odpadů nebo odvážet do spaloven. Obec Lužice bude pokračovat v budování sítě 
kontejnerů a nádob na tříděné odpady a aktivně podporovat klesající trend produkce komunálních odpadů tak, 
jak je to v souladu s Plánem odpadového hospodářství České republiky. Pro srovnání uvádíme také produkci 
odpadů v předcházejícím období. 

Množství produkce směsného komunálního odpadu v Lužicích v letech 2013 – 2017:
Rok 2013 2014 2015 2016 2017
Množství odpadu v kg 590 820 658 830 571 255 578 120 542360
Počet obyvatel 2 873 2 871 2 858 2 897 2 882
kg na 1 obyvatele 205,6 229,5 199,9 199,5 188,2

Množství tříděného odpadu v kg v roce 2016 a 2017:
Název odpadu 2016 2017
Plasty 33 170 37 479
Papír 66 030 74 049
Sklo 33 503 33 707
Kov 14 440 14 760
Tetrapak 1 183 255
Celkem 148 326 160 250
kg na 1 obyvatele 51,2 55,6

% produkce komunálního odpadu 25,66 29,55

Další druhy odpadů v kg v roce 2016 a 2017:
Název odpadu Množství v kg - 2016 Množství v kg - 2017
Objemný odpad 158 850 85580
Stavební suť 245 000 229 500
Bioodpad 361 720 300021
Pneumatiky 5 100 4720
Jedlý olej a tuk 150 290
Nebezpečný odpad 2 494 2334

Příroda – Ekologie

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V OBCI LUŽICE V ROCE 2017
POCHVALA OBČANŮM ZA TŘÍDĚNÍ
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Mimo výše uvedené odpady bylo dále na sběrném dvoře na ulici Kratiny shromážděno a následně oprávněným 
firmám předáno 65 kusů lednic nebo mrazicích boxů, 76 kusů praček nebo sporáků, 33 kusů středně velkých 
kuchyňských spotřebičů, 212 kusů TV nebo PC monitorů, 60 kg monočlánkových baterií, 25 kg zářivek a dalších 
2848 kg drobných elektrospotřebičů.

Využitelnost pytlů na tříděný odpad v roce 2017
Druh (Účel) Vydáno Odvezeno Rozdíl v kusech Využitelnost v %

Žlutý (Plasty) 7680 7520 160 97,92

Modrý (Papír) 7680 4909 2771 63,92

Oranžový (Tetrapak) 3840 266 3574 6,93

CELKEM 19200 12609 6 505 65,67

V roce 2018 budou na sběrném dvoře zástupcům jednotlivých domácností vydávány zdarma pytle na 
tříděný odpad. Sada na rok obsahuje 14 kusů žlutých pytlů na plast, 12 kusů modrých pytlů na papír 
a 4 kusy oranžových pytlů na tetrapak. 

Michal Dombek

LISTOPAD - BŘEZEN

Úterý 14.00 - 17.00 hod.

Středa   8.00 - 11.00 hod.

Čtvrtek 14.00 - 17.00 hod.

Pátek 14.00 - 17.00 hod.

Sobota   8.00 - 11.00 hod.

DUBEN - ŘÍJEN

Úterý 15.00 - 18.00 hod.

Středa   8.00 - 11.00 hod.

Čtvrtek 15.00 - 18.00 hod.

Pátek 15.00 - 18.00 hod.

Sobota   8.00 - 11.00 hod.

PROVOZ NA SBĚRNÉM DVOŘE

Kompostování je definováno jako 
přírodní proces, při kterém dochází 
vlivem působení mikroorganismů 
k rozkladu organických odpadů. Vý-
sledný produkt – kompost je směs 
stabilizovaných organických látek, 
které prošly řízenými biologickými 
přeměnami za účasti mikroorganis-

mů. Při tvorbě kompostu je důležitá 
fáze hygienizace (zničení semen 
plevelů a zárodků chorob), kdy 
choroboplodné organismy hynou 
v důsledku teplot nad 65 °C po 
dobu minimálně 5 dnů. Struktura 
hotového kompostu je drobtovitá, 
zbarvením připomíná černozem, 

nezapáchá a neobsahuje zbytky 
nerozloženého odpadu.

Domácí kompostování
Nejdostupnější a z hlediska před-

cházení vzniku odpadů nejuži-
tečnější formou kompostování 
je domácí kompostování. Jeho 

O KOMPOSTOVÁNÍ – TROCHA TEORIE
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výhodami jsou snadná dostupnost, 
úspora místa v popelnici a s tím 
související eliminace zápachu a fakt, 
že se odpad nemusí nikam převážet 
a je využíván přímo v místě svého 
vzniku. Kompostéry jsou nabíze-
ny jako produkt z recyklovaného 
plastu, popř. mohou být vyrobeny 
svépomocí z tvrdého dřeva či ka-
mene. Pro umístění kompostéru je 
ideální takové místo, které bude leh-
ce přístupné při odnášení surovin na 
kompost. Pro kompost v kompostéru 
je důležité, aby měl styk s půdou, 
aby bylo dosaženo ideální vlhkosti 
a mohly se do něj dostat např. ží-
žaly, které napomáhají rozkládání 
kompostové hmoty.

Obecně platné výhody kom-
postování
1. látky obsažené v kompostu byly 

původně rostlinami, obsahují 
proto všechny klíčové prvky 
v žádoucím vzájemném poměru,

2. aplikací kompostu dodáváme 
živiny rovnoměrně ve formě déle 
trvající nabídky,

3. v případě, že o nabídku živin 
z kompostu nemají rostliny 
v daném okamžiku zájem, mohou 
být aplikované živiny dočasně 
navázány do buněk půdních 
mikroorganismů,

4. pravidelná aplikace kvalitního 
kompostu zvyšuje biologickou 
aktivitu půdy přímo, ale i stimu-
lací růstu rostlin,

5. kompost zlepšuje chemické a fy-
zikální vlastnosti charakteristiky 
půdy, zejména vodní a vzdušný 
režim půd,

6. obnovuje se průsak srážek do 
hlubších půdních horizontů,

7. pravidelná aplikace kvalitního 
kompostu zajistí rovnoměrnou 
produkci plodin během teplotních 
a srážkových extrémů,

8. o ž i v e n í  p ů d y  u m o ž ň u j e 
biologické odbourávání (rozklad) 
použitých pesticidů,

9. s přístupem organických látek 
a energie kompostu se postupně 
rozrušuje  zhutnělá  vrs tva 
podorničí z předcházejícího 
hospodaření,

10. omezuje se deformace kořenové 
soustavy, kořeny prorůstají do 
hloubky, a jsou plodiny schopny 
v suchých periodách hospodařit 
i  s  h loubě j i  zasáknu tou 
srážkovou vodou.

Základní pravidla kompos-
tování

Hrubší a vzdušný materiál (drob-
né větve, dřevnaté stonky květin 
apod.) je vhodné uložit vespod 
kompostéru z důvodu provzduš-
nění a odtoku přebytečné vody. 
Také ve vyšších vrstvách tento 
materiál zajišťuje dostatečnou 
vzdušnost. Čím pestřejší je ma-
teriál ke kompostování, tím lépe. 
Prokládáme tedy suché s vlhkým, 
hrubé s jemným, porézní materiál 
s hutným atd. Pokud chceme do-
sáhnout rychlejšího nastartování 
tlení, můžeme přimíchat již vy-
zrálý kompost, případně chlévský 
hnůj. Vlivem intenzivního tlení si 
materiál sedá a snižuje se i možný 
přísun vzduchu. Hromadu proto po 
1 až 2 měsících přehodíme a znovu 
promícháme. Čerstvý kompost 
můžeme získat za 2 – 6 měsíců, 
vyzrálý kompost za 6 – 12 měsíců. 
U kompostu je důležité sledovat 
optimální vlhkost. Tu můžeme 
zjistit jednoduchou zkouškou, kdy 
kompostovaný materiál vezmeme 
do ruky a zmáčkneme ho tak pevně, 
jak to jde. Při správné vlhkosti se 
nesmí mezi prsty objevit voda. Při 
otevření pěsti však musí materiál 
zůstat pohromadě ve formě „bo-
chánku“. Pokud je kompost příliš 
vlhký, je vhodné jej přehodit a při-
dat suchý materiál (např. piliny 
nebo slámu). Pokud je kompost 
suchý, je vhodné ho vlhčit vodou.

Materiály vhodné ke kompos-
tování:

Zbytky ovoce a zeleniny, kávové 
a čajové zbytky, zbytky pečiva, 
skořápky z vajíček a ořechů, lepen-
ka, papírové kapesníky, ubrousky, 
podestýlka domácích býložravých 
zvířat, posekaná tráva, listí, větvič-
ky, plevele, zbytky zeleniny, piliny, 
hobliny, kůra, popel ze dřeva, trus 
býložravých hospodářských zvířat, 
peří, chlupy, vlasy.

Materiály nevhodné ke kom-
postování:

Kosti, odřezky masa, kůže, stol-
ní oleje a tuky, rostliny napadené 
chorobami, vykvetlé plevele, popel 
z uhlí, cigaret, exkrementy maso-
žravých zvířat a samozřejmě plasty, 
sklo, kovy a kameny.

 Domácí kompostování je tedy 
všeobecně výhodné. Vedle sní-
žení množství produkovaného 
komunálního odpadu končícího na 
skládkách kultivuje půdu oslabenou 
dlouhodobým užíváním pesticidů 
a ta poté produkuje kvalitnější po-
traviny. Ostatně i pro naše předky 
byla ze všeho nejdůležitější právě 
půda a vše, co z ní roste!

Za LUTES s. r. o.  
Bc. Michal Dombek
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Zemědělsko-ekologická komise RO Lužice, T. J. Sokol Lužice,  
Svaz včelařů, myslivců a Klub česko-francouzského partnerství  

zvou všechny obyvatele obce a členy ostatních spolků 
  

 
 
 
 
 
 
 

 

21. dubna 2018 
 

Sraz v 8 hodin u Obecního úřadu Lužice 
S sebou zemědělské nářadí (rýče, hrábě, vědra) 

 
Výsadba nových stromů v areálu T. J. Sokol Lužice.  

Po skončení brigády táborák s opékáním špekáčků na hřišti.  
 

 Těšíme se na vás.  
 

 
Základní škola a Mateřská škola  
Jaroslava Dobrovolského Lužice 

pořádá 
 

v úterý 22. května 2018 od 14:00 do 17:00 hodin 
na parkovišti před hřbitovem 

 

 

Občané mohou svázaný papír přivézt 
nebo se domluvit s žáky ZŠ na odvozu.  

 

Příroda – Ekologie
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Sport

„Dobrý den, už jsme tu zase,“ 
ozval se Petr Mihola, přemožitel 
Gibraltaru a já nevím čeho ještě. 

„Kam si můžu položit ty knihy?“ To 
jsem teda koukala. Plavání a knihy, 
to trochu nejde dohromady. „Víte, 

OHLÉDNUTÍ ZA 9. ROČNÍKEM ZIMNÍHO PLAVÁNÍ NA LUŽÁKU
Jako při každé velké akci musí být náležitá příprava, aby se vše zdařilo. A tak tomu letos opět bylo. 

Pracovníci firmy Lutes přichystali stánky pro registraci i pro čepování svařáku a čaje. Dalším artiklem, 
jako vždy, byly koláčky od našich seniorek. Obec Lužice a Tonda Krejčiřík se postarali o další náležitosti 
této akce. Ale pojďme od začátku:

Sport 

První neděle v novém roce již 
potřetí patřila novoročnímu běhu 
kolem Lužic. Letos jsme vyběhli na 
dvě tratě o délce 4,2 km a 5,6 km. 
Start byl v 11 h od sokolovny, kde 
nás odstartovala paní místostarostka 
Jana Ambrožová, která nám všem 
přinesla i „lužickou čokoládu“. 
Tento ročník běželo 28 dospělých, 
jedna slečna na koloběžce a jedna 
holčička se nesla na zádech svého 
tatínka. Nebereme tuto akci jako 
závod, ale jako přivítání nového 
roku a možnost se sejít a být spolu. 
Po běhu se totiž všichni v sokolovně 
sejdeme na dobrý čaj, svařák a malé 
občerstvení. 

Děkujeme všem, kteří přišli, 
a jsme rádi, že každým rokem nás 
přibývá. 

Přejeme krásný rok 2018.
Za SRTG Podluží
Blanka Lukovská

3. ROČNÍK NOVOROČNÍHO BĚHU

Novoroční běh, foto: SRTG

za chvilku přijede paní spisovatelka 
a své knížky bude podepisovat. 
Já je potom budu předávat našim 
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Rozloučení se starým rokem a ukončení plavecké sezony 2017, 
 foto: Petra Lorencová

Sport 

plavcům za jejich aktivity.“ Dobrý 
počin. Takže otužilci obou pohlaví 
z oddílu Fides Brno budou dostávat 
knihy. Určitě si je zaslouží a budou 
si vážit vlastnoručního podpisu au-
torky. A opravdu, za chvilku přijela 
usměvavá paní Naďa Horáková 
a ptala se, jestli si tu může knihy 
podepsat. A tak se chopila pera a po-
depisovala. Hleděla jsem na tituly 
a mohu říci, že mě zaujaly. Např. 
cyklus Mocní a ubozí z Markrabství 
moravského. 

To byl začátek zimního plavání. 
A už jsem viděla, jak jdou ke mně 

vodní záchranáři z Nových Mlýnů, 

každoroční jištění našich otužilců. 
Ono, jistota je jistota. Podepsali se 
na prezenční listinu, dostali lístek na 
občerstvení a začali se připravovat 
na záchranářské práce.

Mezitím se nám do otepleného 
stanu, který každoročně staví právě 
záchranáři, začali sjíždět ti, na které 
se vždy přijdou podívat obyvatelé 
lužičtí, hodonínští nebo z okolí. 
Děti jsou tu samozřejmě s nimi. 
A sem tam i jejich čtyřnozí přátelé. 
Nikomu nevadí, že je sychravé 
počasí, že občas trochu sprchne, že 
trávník je rozblácený, protože se zde 
ještě pokračuje s dokončením mola. 
Udělají si prostě čas a poslední den 
roku věnují už tradičně otužilcům 
na Lužáku. 

Cesta pro plavce je vytyčena 
a připraven je pro ně i pomyslný 
„chodník“. Přece nechceme, aby 
byli od bláta nebo na bahnitém 
terénu z kopce uklouzli.

„Pojďte se mi podepsat, ať vidí-
me, jaká bude účast, a hlavně ať je 
přehled – aby se nikomu nic nesta-
lo.“ A tak všichni otužilci chodili, 

posílali za mnou i další, kteří teprve 
přijeli. Za podpis dostali lístek na 
občerstvení u pojízdného stánku, 
který byl zajištěn z pohostinství 
Lidový dům. 

Po 13. hodině začal přesun 
k molu, které je částečně reno-
vováno. Celé molo bude potom 
do konce ledna 2018 dokončeno 
a slavnostně otevřeno. Jen ta 
správná příležitost se musí najít. 
(Červnový závod Lužická míle 
bude určitě ta nejvhodnější - pozn. 
red.) 

Nejdříve proběhl křest nového 
otužilce z Hodonína, 19letého Vik-
tora Michalička. A potom za čtyř-
stupňové teploty vody se nám do 
rybníka Lužáku vrhlo 45 zimních 
plavců, kteří se sjeli ze zmíněného 
Brna, Jihlavy, Hodonína, Skalice, 
Dubňan, samozřejmě z Lužic a já 
nevím, odkud ještě. Byla to pěkná, 
tradiční účast.

Po chladivé koupeli bylo při-
chystáno obcí Lužice ve spolupráci 
s restaurací U Konečků občerstvení 
formou rautu. Zde si mohl každý 
z plavců vybrat, co mu nejvíce 
chutná, však bylo z čeho vybírat.

Diváci se občerstvovali u stán-
ků, kde byl připraven svařák, čaj, 
slivovička a také dobré koláčky 
seniorské čety. Mohli také využít 
již zmíněné pojízdné občerstvení. 

Při rozlučce obdržel každý plavec 
od Toníka nějakou tu tekutou upo-
mínku, aby si při domácí degustaci 
na něho vzpomněli a přijeli na slav-
nostní 10. ročník.

Závěrem je důležité poděkovat 
všem, kteří se na této akci podíleli 
- finančně či pracovně nebo i radou 
a organizací.

Těšme se na slavnostní  
10. ročník.

Marie Gutová
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Oddíl zdravotního tělocviku, foto: Petra Lorencová

V sobotu 3. března 2018 byli na Plese sportovců oceněni tito sportovci:
Družstvo „C“ oddílu stolního tenisu T. J. Sokola Lužice
Ocenění TJ Baník Lužice - Kamil Balůs 
Ocenění TJ Baník Lužice - Oddíl dorostu 

Blahopřejeme 

PLES SPORTOVCŮ
OCENĚNÍ SPORTOVCŮ

Oddíl zdravotního tělocviku má 
17 členů aktivního cvičení. Schá-
zíme se 2x týdně vždy v pondělí 
a čtvrtek v 16.30 – 18.00 hodin. 
Děvčata z oddílu se zapojují do 
různých aktivit pořádaných obcí 
Lužice, Klubem seniorů a koláč-
kovou četou. Některá děvčata jsou 
v pěveckém kroužku při T. J. Sokol 
Lužice. Tento kroužek reprezentuje 
T. J. Sokol Lužice a obec Lužice až 
za hranicí okresu Hodonín. Vystu-
pujeme na každé valné hromadě 
T. J. Sokol, podporujeme každo-
ročně Ples sportovců hodnotným 
darem do tomboly, vždy je to 
žehlička, kávovar nebo ponorný 
mixér. Nezapomínáme ani na naše 
jubilanty, kde si na setkání rády 

ZDRAVOTNÍ TĚLOCVIK ŽEN PŘI T. J. SOKOL LUŽICE
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Všichni sportu chtiví občané naší 
obce sledovali, jak se na bývalém 
škvárovém fotbalovém hřišti v are-
álu Baníku Lužice ze země klube 
nová budova, jedna z budoucích 
dominant naší obce. A nakonec se 
dočkali. V pátek dne 13. června 
2008 byla Hala Lužice, v rámci 
oslav 100. výročí postavení budo-
vy základní školy v Lužicích, za 
účasti cca 500 občanů a dalších 
pozvaných hostů slavnostně ote-
vřena. Po slavnostních znělkách 
trubačů ze ZŠ promluvili tehdejší 
hejtman Jihomoravského kraje Ing. 
Stanislav Juránek, senátorka ČR 
Mudr. Alena Venhodová a starosta 
obce Ing. Jaroslav Kreml. Slav-
nostní přestřižení pásky provedl 
nejstarší občan Lužic, v té době 
devadesátiletý pan Oldřich Slížek.

Po slavnostním přestřižení pásky 
již nic nebránilo všem zúčastněným 
ve vstupu do budovy haly. Tam je již 
očekávali mladí fotbalisté Baníku 
Lužice, kteří v rámci sportovního 

programu předvedli hostům své 
fotbalové umění. Po vystoupení 
mladých fotbalistů pokračoval 
sportovní program mimo jiné 
vystoupením absolutní mistryně 
světa v body-fitness - lužické 
rodačky Barbory Benešové - Kaf-
kové s jejími hosty. Návštěvníkům 
předvedli své sportovní výkony 
Renata Ticháčková - mistryně 
ČR v body-fitness, Jan Böhm - 
vicemistr ČR ve fitness a Dalibor 
Hájek - 3. místo na mistrovství 
světa v kulturistice. Po vystoupení 
sportovců následovala prohlídka so-
ciálního zázemí, sálu pro posilovnu 
a zrcadlového sálu pro gymnastiku 
v suterénu budovy. V těchto pro-
storách se mohli všichni zúčastnění 
taky občerstvit a poslechnout si Dět-
skou cimbálovou muziku z Lužic 
pod vedením Přemysla Líčeníka.

Tím byla všemi očekávaná budo-
va uvedena do provozu. Prvotním 
provozovatelem byla Správa ma-
jetku obce Lužice. Bylo doplněno 
sportovní vybavení a nářadí a od 
začátku školního roku 2008 mohli 
žáci lužické ZŠ při hodinách tělesné 
výchovy začít používat nové, mo-
derní zařízení. Od svého otevření 
si hala začala velmi rychle získávat 
své návštěvníky. Jednou z prvních 
větších akcí pro veřejnost byla 

exhibice ve stolním tenise trojná-
sobného mistra Evropy Milana 
Orlowského a dvojnásobného 
mistra světa Jindřicha Panského.  
Pravidelnými návštěvníky se stali 
jak fotbalisté Baníku Lužice, tak 
mladí fotbalisté z okolních obcí. 

V roce 2009 převzala halu do 
nájmu společnost Lutes s.r.o., 
Lužice. Z důvodu stále se zvět-
šujícího zájmu o využití haly ze 
strany florbalových oddílů byly 
zakoupeny mantinely na florbalové 
hřiště a hala se stala domovskou pro 
florbalisty z Lanžhota, Podivína, 
Hodonína, Hovoran a družstva 
Gladiátors Brno. Od roku 2010 za-
čala Komise mládeže při Okresním 
fotbalovém svazu Hodonín využívat 
halu na turnaje okresní halové ligy 
mladší a starší přípravky a násled-
ně pak od roku 2014 na tradiční 
a v rámci Jihomoravského kraje 
jedinečnou okresní halovou ligu 
starších a mladších žáků. Jejich 
pravidelnými účastníky jsou i mladí 
fotbalisté místního Baníku. Ale ne-
jen fotbalisti a florbalisti využívají 
halu. Po dobu své činnosti se stala 
místem pravidelných návštěv cvi-
čenců zumby, místem soustředění 
veslařů Veslařského klubu Vajgar 
Jindřichův Hradec, házenkářek HK 
Hodonín. Vrcholem pak bylo v roce 

10. VÝROČÍ OTEVŘENÍ SPORTOVNÍ HALY LUŽICE
V roce 2007 se vedení obce Lužice podařilo na čtvrtý pokus získat od Ministerstva financí ČR dotaci 

na výstavbu sportovní haly ve výši 15 milionů Kč. Finanční spoluúčast obce Lužice na pokrytí nákladů 
výstavby, na kterou si vzala obec úvěr od Komerční banky a. s., představovala 24 milionů. Předpokládané 
ukončení stavebních prací bylo naplánováno na květen 2008.

zavzpomínáme a také zazpíváme 
pěknou písničku. 

V roce 2016 jsme navštívily 
u příležitosti Dne seniorů TJ Sokol 
Hodonín, oddíl zdravotní tělocvik 
žen. Aktivně jsme si s oddílem 
zacvičily a vyměnily si zkušenosti. 

V roce 2017 jsme připravily 
setkání a pohoštění k sokolskému 
svátku „Sokolská noc“. Zde se 
s námi sešel i oddíl volejbalistů, 
stolního tenisu a pěvecký krou-
žek. Rozloučili jsme se s rokem 
2017 a vzájemně jsme si popřáli 

pevné zdraví a mnoho sil a pohody 
do roku 2018. Přestože náš oddíl 
stárne, cvičíme rády a tím si udr-
žujeme fyzickou kondici a dobrou 
náladu, a proto zdravému cvičení 
„Nazdar!“ 

Milada Bílková,  
vedoucí oddílu 
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2017 víkendové soustředění futsalo-
vých reprezentací České republiky 
do 21 let a reprezentačního „A“ 
mužstva České republiky. 

Hlavně se ale hala stala kvalit-
ním zařízením pro hodiny tělesné 
výchovy žáků místní základní 
školy. Již tradičně organizuje 
základní škola Lužickou laťku, 
které se zúčastní žáci z okolních 
základních škol.

Svými kvalitními službami se 
naše sportovní hala dostala i do pod-
vědomí sportovců ze zahraničí. Pra-
videlně tu trénují florbalisté z neda-
leké slovenské Skalice. Každoročně 
prostory haly využívají účastnická 
mužstva slováckého házenkářského 
turnaje žen v Hodoníně ze Srbska, 
Francie, Polska, Lotyšska a Litvy. 

Nedílnou součástí sportovní 
haly jsou prostory suterénu budo-
vy, kde pod vedením profesionální 
trenérky Zdenky Veselé velmi 
kvalitně fungují nejenom prosto-
ry posilovny, ale i zrcadlový sál.

Uběhlo deset let činnosti Haly 
Lužice. Deset úspěšných let, díky 
kterým se hala stala jedním z míst 
pro sportovní aktivity jejích ná-
vštěvníků nejen z řad dospělých, ale 
hlavně z řad mládeže. Návštěvníků, 
pro které je jakýkoliv sport jednou 
z životních priorit. Sport, který 
člověka udržuje nejen ve fyzické, 
ale i v psychické pohodě. 

Na závěr mi dovolte, abych naší 
sportovní hale popřál všechno 
nejlepší k jejím desátým naroze-
ninám a do budoucna popřál co 
nejvíce spokojených návštěvníků.

Josef Staněk,
manažer sportovní haly

Výstavba sportovní haly, foto: Petra Lorencová

Slavnostní otevření sportovní haly, foto: Petra Lorencová

Hala Lužice, foto: Archiv OÚ Lužice
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Oddíl sportovního plavání Hodonín a Obec Lužice pořádají  

4. ročník 
veřejných plaveckých závodů 

LUŽICKÁ MÍLE
Sobota 23. 6. 2018 od 13.00 hod

Areál Cihelna 

* * * * *
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Sport  / Okénko Joži Trefy

Okénko Joži Trefy
„Oznamuje se všem občanům, 

že byl agentkou c. k. tajné policie 
Filoménou Netrefnou právě dopa-
den nebezpečný dezentér Joža Trefa 
z Lužic. Současně s ním byl odhalen 
špión pod krycím jménem Pepek 
Vyskoč, kterého dlouho nebylo 
možno identifikovat. Dezentér Trefa 
bude odveden do obecní šatlavy, 
kde mu bude vysázeno pětadvacet 
na prdel.“ 

Bubeník a Filoména odvedli 
delikventa do šatlavy. Po chvíli se 
vrátili a policajt vybubnoval:

„Exekuce na odsouzenci byla 
řádně vykonána. Během tohoto 
úkonu se Filoména Netrefná a Joža 
Trefa do sebe vášnivě zamilovali, na 
místě se zasnoubili a rozhodli se, 

že uzavřou svazek manželský. Za 
družičku jim půjde Pepek Vyskoč. 
Nevěsta má jednu podmínku, že si 
ženich nechá udělat plastiku nosu. 
Na svatební cestu odjedou všichni 
na Dálný východ, kde vstoupí do 
ruské legie. Návrat neplánují….“

Později:
Plastika se povedla, ale současně 

provedli omylem i změnu pohlaví, 
z Joži Trefy je Josefka Trefka a vez-
me si Pepka Vyskoča. Filoména 
Netrefná to velice oplakala…

Komentář Joži Trefy:

Tož to je pořád plno řečí o ochra-
ně osobních údajů, když z ničeho 
nic sa v dědině při konání fašaňku 
objeví partyja jakýchsi teroristů, 

nebo co to bylo, aj s policajtem 
bubeníkem a ukradnú člověku tú 
intenditu (identitu – poznámka 
redakce). 

Já sem tam naštěstí nebyl, to by 
špatně dopadlo, ale lidé mně to 
povykládali. Kdyby enom mně, 
ale aj mojej ženě a včil mám doma 
peklo. A naša obecní policia k temu 
nemá co řéct. 

Na svoju česť tady písemně 
prohlašuju, že žádnú Filoménu Ne-
trefnú ani Pepka Vyskoča neznám, 
po druhé bych sa v životě neoženil 
a ani sa nechystám na žádný Dálný 
východ. Zimy sme si tady užili 
poslední dobú až moc. 

Tož sa všecí opatrujte a dávajte 
si pozor, abyste nedopadli jak já.

Váš Joža Trefa

POZOR, POZOR, POZOR! MIMOŘÁDNÉ HLÁŠENÍ!

TJ BANÍK LUŽICE, Z.S. POŘÁDÁ
SBĚR STARÉHO ŽELEZA A BAREVNÝCH KOVŮ

V SOBOTU 19. 5. 2018 od 8,30 hodin
Šrot nachystejte před své domy, s větším množstvím  
Vám rádi pomohou členové Baníku. 

Kontakt:
Milan Pazdera 607 565 611
Petr Slatinský 702 086 720
Josef Staněk 602 757 611 

ZÍSKANÉ PROSTŘEDKY BUDOU POUŽITY  
NA ROZVOJ NAŠICH MLÁDEŽNICKÝCH CELKŮ.
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Poděkování

Poděkování

Blahopřejeme

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 

KNIHA KUKAČKA 

Místní charita Lužice a Oblastní charita Hodonín děkují všem koledníkům a dárcům, kteří přispěli 
na Tříkrálovou sbírku. V naší obci bylo vybráno 86 017 Kč.

Tříkrálová sbírka 2018, foto: Martina Hromková

Kniha o kukačce lužického ornitologa Oldřicha Mi-
kulici obsadila v nejprestižnější soutěži „Kniha roku 
2017“ v kategorii s ptačí tematikou druhé místo, což 
je obrovský úspěch. Je to tatáž kniha, kterou věnoval 
obci Lužice i partnerské obci Isdes  ve francouzštině. 
Oceněné vydání je v angličtině a má jiný přebal.

Blahopře jeme panu Mikul icovi  k  tomu-
to významnému úspěchu a přejeme mu mnoho 
radosti a zážitků při jeho setkávání s přírodou.  

Jana Ambrožová

Sport
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Společenská kronika

Společenská kronika
NAŠI JUBILANTI 

Jurkovičová Helena 80 let
Bílíková Libuše 80 let 

Schönová Ludmila 85 let
Pindová Anastazie 85 let

Blahopřejeme

OZNÁMENÍ BUDOUCÍM JUBILANTŮM
Jste občanem naší obce ve věku 80, 85, 90 a více let?  

Máte zájem o: 
• o návštěvu členek Sboru pro občanské záležitosti s pamětní knihou  

a dárkovým balíčkem? 
• zveřejnění informace o životnímu jubileu v Lužickém zpravodaji?

Pokud máte o některou z těchto možností zájem, vyplňte, prosím, přiložený formulář 
a svým podpisem potvrďte souhlas se zpracováním osobních údajů. Ve formuláři  vy-
značte způsob gratulace, o který máte zájem. 
Souhlas s využitím údajů dává jubilant jen jednou a platí pro všechna další životní jubilea 
i pro ta již evidovaná. 

Vyplněný formulář nám, prosím, doručte na Obecní úřad v Lužicích, kancelář matriky 
nebo vhoďte v zalepené obálce do schránky u obecního úřadu.

Naším zájmem je jubilanty potěšit přáním a vyjádřit jim úctu, nikoliv některé z nich třeba 
i nepříjemně překvapit zveřejněním životního jubilea v Lužickém zpravodaji bez jejich 
souhlasu. Proto jsme se rozhodli, že bez Vašeho souhlasu nevyužijeme možnosti záko-
na č. 128/2000 Sb., o obcích, § 36 a) a sami žádné údaje k tomuto účelu z evidence 
obyvatel získávat nebudeme.

Formulář získáte na Obecním úřadě Lužice nebo na webových stránkách obce  
www.luziceuhodonina.cz (Obecní úřad – ke stažení – jubilanti).
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Inzerce

Zpravodaj obce Lužice vychází 4x ročně.
Periodický tisk územního samosprávného celku.

Redakce Lužického zpravodaje:
Mgr. Jana Ambrožová, ambrozova@luziceuhodonina.cz, tel. 511 117 826

Marie Gutová, gut.email@seznam.cz 
Mgr. Jiří Hubačka, jiri.hubacka@seznam.cz 

Věra Kotásková, verko@seznam.cz 
Mgr. Lenka Doskočilová, Lenka.Kuci@seznam.cz 

Mgr. Jana Líčeníková, licenikova@seznam.cz  
Bc. Petra Lorencová, lorencova@luziceuhodonina.cz, tel. 511 117 827

Denisa Šimíková, simikova@luziceuhodonina.cz, tel. 511 117 821 
Redakce si vyhrazuje právo na běžnou úpravu rukopisů. Čtvrtletník slouží k informování občanů Lužic, 

 není periodikem žádného politického subjektu.  
Redakce zveřejňuje pouze články, u kterých je znám autor. 

Fotografie jsou z archivu OÚ a od autorů článků. 

Grafická úprava a tisk: Tiskárna Lelka Dolní Bojanovice
Povoleno OkÚ Hodonín, registrační číslo vydané Ministerstvem kultury ČR – MKČR E 12422,  

náklad 1250 ks.
obec@luziceuhodonina.cz  • www.luziceuhodonina.cz

T&C gastro s.r.o. Vás zve do znovu otevřené 

restaurace Lužák
Otevíráme 30. 3. 2018

PŘIJMEME: KUCHAŘE / KUCHAŘKU • ČÍŠNÍKA / SERVÍRKU •  BRIGÁDNÍKY

Informace:  na tacgastro@seznam.cz, obedytacgastro@seznam.cz, tel.: 775 93 94 90, 608 30 40 57

NABÍZÍME:
- domácí kuchyni

- rozvoz obědů v jednorázových obědových boxech
- zhotovení rautu a rozvoz do 20 km 

- rodinné oslavy, firemní akce, večírky, školení



FAŠAŇK
Fašaňková obchůzka
Fašaňková zábava

Foto: Pavlína Martinů, Klub ČR - FR



Ples ZŠ

Krojový ples

Ples sportovců

Plesová sezóna
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